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Liivide kodutalus kogunesid 
taas etlejad üle Eesti

Liivi muuseumis toimus 
9. aprillil 34. Liivide üle-
eestiline etluskonkurss. 
Üle mitme aasta saime 
kokku Liivide kodutalus 
Rupsil. Tuleb tunnistada, 
et vahepealsed aastad ja 
haigused on osalejate hul-

ka pisut kärpinud. Sellest 
hoolimata sõideti kohale 
Eesti erinevaist paigust.

Esindatud olid Järva-
maa, Tallinn, Valgamaa, 
Tartu linn ja maakond, 
Viljandimaa, Pärnu linn, 

Saaremaa, Võrumaa ja 
Harjumaa.

Tänavune laureaat on 
Hella Hildegard Niitra 
(Hugo Treffneri gümnaa-
siumi 10. kl, juhendaja 
Anett Pullerits). Välja 
anti mitmeid eriauhindu: 

Rakvere teatri ja Peipsi-
ääre valla eriauhinna sai 
Kirke Medri (Saaremaa 
gümnaasiumi 11. klass, 
juhendaja Rita Ilves), aja-
kirja Värske Rõhk eriau-
hinna Säde Einasto (Kõr-
veküla põhikooli 9. kl, ju-
hendaja Reet Rosenberg), 
Juhan Liivi nim Alatskivi 
kooli ja Liivi muuseumi 
eriauhinna Gerda Ly Käis 
(Tsirguliina kooli 9. kl, 
juhendaja Ülle Vihm). 
Publikupreemia luuletu-
se eest sai Kirke Medri 
ja proosapala eest Gerda 
Ly Käis.

Kõik esinejad olid väga 
hästi valmistunud ja esi-
tasid tekste omanäoliselt 
ning sisemise veendumu-
sega. 

Žürii koosseisus Sirel 
Heinloo, Mirko Rajas ja 
Velvo Väli tänasid kõiki 
finaliste hingepuudutava 
esituse eest. 

Suur tänu kõigile osa-
lejatele, juhendajatele ja 
korraldajatele!

Liivide etluskonkursil osalejad.                  FOTO: VIKTORIA ARRO

  
 

1. mail kell 12.00 Muusikaline pühapäev Alatskivi lossis Tubina 
muuseumis. Esineb pianist Mari Visnapuumägi. Vaba annetus. 
2.-5. mail Unejuttude nädal Kolkja raamatukogus. 
2.-6. mail Perenädal Alatskivi koolis. 
5. mail kell 16.30 Emadepäeva kontsert Kolkja rahvamajas. 
Esinevad Kolkja Lasteaed-Põhikooli lapsed. 
5. mail kell 18.00 Kevadkontsert Vara kogukonnakeskuses. 
6. mail kell 16.00 Emadepäeva koosviibimine  
Koosa rahvamajas. 
6. mail kell 17.00 Emadepäeva kontsert J. Liivi nim Alatskivi 
Kooli saalis. Esinevad Alatskivi Kunstide Kooli õpilased. 
7. mail kell 20.00 Emadepäeva peoõhtu Ranna rahvamajas. 
12. mail kell 19.00 Nostalgiaõhtu Pala kultuurimajas. 
Suurel ekraanil Assikvere külateatri etendus  
„Kosilane Rakverest“. 
14. mail kell 10.00 Lehekuu laalulõõna ja talgud  
Kodavere Pärimuskeskuses. 
14. mail kell 12.00 Koolitus-loeng „Kuidas luua ja hoida 
lapsega head suhet“ Vara kogukonnakeskuses. 
21. mail kell 17.00 Etendus „Ma tahaksin olla kui lill …„  
Liivi muuseumis. 
21. mail kell 18.00-23.00 Muuseumiöö 2022 „Öös on unistusi“. 
Külastajaid ootavad oma toredate programmidega  
Liivi muuseum, Alatskivi loss ja Tubina muuseum. 
21. mail kell 18.00 Loeng-kontsert „Salongi- ja tantsukuningas 
Valss“ Alatskivi lossis Tubina muuseumis.  
Esinevad Alo Põldmäe ja Andre Hinn. Pääse 1 €. 
22. mail kell 10.00-16.00 Josephine lillepidu Alatskivi lossis. 
22. mail kell 12.00 ja 14.00 Muusikaline pühapäev Alatskivi 
lossis Tubina muuseumis: kell 12.00 laulab Kristina Vähi; kell 
14.00 laulab Emma Johanna Lepasoo, klaveril saadab Andre 
Hinn. Vaba annetus muusikutele. 
25. mail kell 19.30 Sadala Külade Teatri etendus „Herta ja veel 
neli naist“ Pala kultuurimajas. Toetuspääse 5 €. 

28. mail kell 14.00 Kokora Kandi Külaseltsi 15. sünnipäev 
Kokora külakeskuses. 
28. mail kell 17.00 Assikvere Haridusseltsi 30. sünnipäev 
Assikvere seltsimajas. 
29. mail kell 13.00 Lastekaitsepäev Kolkja rahvamajas. 
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PILETID:

R A N N A  P U H K E B A A S

Naiste tantsupeole pääsesid Peipsiääre vallast: Alatskivi naisrühm Kassikangas, juhendaja Liis Tenno; Pala kultuu-
rimaja naisrühm Keerutajad, juhendaja Malle Weinrauch; Ranna rahvamaja naisrühm Lahe, juhendaja Julia Tross. 
III Eesti Naiste Tantsupidu "PereLugu" toimub 12. juunil 2022 Jõgeval. Piletid on müügil Piletilevis!

Selgusid naiste tantsupeole pääsejad
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Majandus
•  Otsustati kehtestada 23. märtsist 2022 liikluspiirang 
Peipsiääre valla avalikult kasutatavatel kohalikel- ja 
erateedel sõidukitele, mille tegelik mass ületab 8 tonni.
•  Otsustati teha teeregistris järgmised muudatused:
1) Määrati Tedrekülas asuv Pusi-Kallaste-Pärsikivi tee 
avalikuks kasutamiseks
2)  Pikendati Särgla külas asuvat Mäealuse raiesmiku 
teed
3) Kustutati teederegistrist Tedrekülas asuv Kooli tee.
•  Otsustati anda üürile Kolkja külas asuv moodulela-
mine.
Maakorraldus
• Otsustati muuta Saburi külas Jahilossi katastriük-
suse olemasolevat sihtotstarvet (ühiskondlike ehitiste 
maa) ning määrata uueks sihtotstarbeks 100% elamu-
maa.
Ehitus ja planeerimine
• Väljastati ehitusload kolmele objektile: Nina külas 
asuvale Kuuse päikesepargile, Sääritsa külas Veeta 
kasvuhoonele ja Undi külas Nirgi elamule.
• Väljastati kasutusluba Tähemaa külas asuvale  
Kurepesa päikeseelektrijaamale.
• Väljastati projekteerimistingimused Kodavere külas 
Uue-Terali abihoonele.
• Seati Pala külas avalikes huvides vajaliku siderajatise 
rajamiseks sundvaldus.
• Seati sundvaldus Pusi-Kallaste-Pärsikivi tee avali-
kuks kasutamiseks.
• Võeti vastu Alatskivi alevikus asuva Puiestee tn 18 
kinnistu detailplaneering ning suunati   avalikule väl-
japanekule.
• Anti nõusolek “Alatskivi esmatasandi tervisekeskuse 
projekteerimine-ehitustööd” hankelepingu muutmi-
seks.
Keskkond
• Otsustati algatada Peipsiääre valla kliima- ja ener-
giakava koostamise.
• Anti nõusolek “Sorteerimisprügikastid Peipsiääre 
allasutustesse”  riighanke korraldamiseks.
Sport
• Nimetati SA  Vara  Sport  nõukogu liikmeteks voli-
tuste tähtajaga 4 aastat alljärgnevad isikud: Madis 
Avi, Kaisa Edenberg, Väino Kivirüüt, Priit Allikivi, Aili 
Saul, Raido Tamm.
 Sotsiaal
• Otsustati rahastada sotsiaalhoolekandeasutuse  
kohamaksumusest puudujääv osa.
• Kahele inimesele määrati koduteenus.
 Haridus
• Otsustati määrata 2 huvihariduses osalemise toetust.
Muu
• SA Peipsiveere Hooldusravikeskuse nõukogu liikme, 
Peeter Kiuru avalduse alusel loeti ta nõukogu liikme 
kohalt tagasiastunuks ja uueks liikmeks nimetati Kalev 
Parik.
Kohal algatatud küsimused
• Arutati Kolkja Kala- ja Sibularestorani hoone ja 
kinnistu jagamist ning pika arutelu käigus asus val-
lavalitsus seisukohale, et vanausuliste  traditsioonili-
se  restorani  pidamist  saab  tagada ainult ruumide 
jätmisega valla omandisse. Rendi enamapakkumise 
tingimustesse tuleb lisada: 
1.  tingimus vanausuliste traditsioonilise restorani 
pidamise kohta;
2.  võimalus hoone siseremondi kulud rendihinnast 
maha arvestada.
•  Vallavalitsus kiitis heaks Alatskivi koguduse avaldu-
se, mille kohaselt taotles avaldaja õhk-vesi kütteseadme 
ja hoone veetorustiku remondikulude katmist summas 
1200 eurot.

Maakorraldus
•  Otsustati määrata Kolkja alevikus Sadama tn 1a 
alajaama, Kuningvere külas Kuningvere alajaama, 
Nina külas Musta alajaama ja Kordoni alajaama (Kooli 
nt 1a) ning Metsanurga külas Värgi alajaama ehitis-
te teenindamiseks vajaliku maa suurus ja nõustuti 
nimetatud katastriüksuste riigi omandisse jätmisega 
hoonestusõiguse seadmise eesmärgil katastriüksusel 
asuva ehitise omaniku Elektrilevi OÜ kasuks.
•  Otsustati määrata munitsipaalomandisse taotle-
tavatele Alatskivi alevikus asuvale Lasteaia tn 4b  
katastriüksusele ja Assikvere külas asuvale Nõmme 
tee katastriüksusele sihtotsarve ja aadress.
•  Otsustati RMK poolt esitatud avalduse alusel  
Padakõrve külas asuva Alatskivi metskond 21 kinnistu 
jagamisega kaheks eraldi katastriüksuseks: Padakõrve 
külas Alatskivi metskond 21 ja Saburi külas Metsavee-
re, mõlemad 100% maatulundusmaa.

•  Otsustati nõustuda Kolkja alevikus Sadama tn 1, 
Sipelga külas Remmelga ja Vanaussaia külas Lõhmuse 
katastriüksuste riigi omandisse jätmisega, sihtotstarbe 
ja koha-aadressi määramisega.
Majandus
•  Otsustati anda rendile ruum kodumasinate remondi 
firmale Tofix OÜ-le Alatskivi aleviku Lossi 4 hoones 
rendimääraga 1,40 eurot/m2 kohta kuus. Lisaks rendile 
kannab rentnik kõik rendipinnaga kaasnevad kõrval-
kulud.
•  Tunnistati hankemenetluse „Sibulatee turismipiir-
konna Kolkja muuseumi ehitustööd“ edukaks pakku-
jaks AS EVIKO (rg-kood 10321432) kui madalaima 
maksumusega pakkumus kogumaksumusega 749 000 
eurot ilma käibemaksuta.
Avalik kord
•  Anti luba 23. aprillil Kallaste kevadlaada ja  
30. aprillil ning 1. mail Tagumaa kevadralli korralda-
miseks.
Haridus ja kultuur
•  Määrati 2 huvihariduses osalemise toetust kokku 
summas 349 eurot.
•  Otsustati muuta Alatskivi Lasteaia sõimerühma 
hoolekogu koosseisu seoses esindaja lahkumisega ning 
uueks hoolekogu liikmeks nimetati Kristina Vulf.
•  Otsustati muuta Alatskivi Lasteaia struktuuri, suu-
rendades logopeedi ametikohta 0,5-lt 1,0-le.
•  Otsustati kinnitada Peipsiääre Valla Keskraamatu-
kogu töötajate koosseis.
•  Otsustati vabastada Ukraina sõjapõgenike lapsed ja 
noored lasteaia, huvihariduse ja toidupäeva maksumu-
se tasust 31. detsembrini 2022.
Keskkond
•  Moodustati ajutine komisjon hajaasustuse programmi 
taotluste hindamiseks järgnevas koosseisus: Gerda 
Ustimenko, Kalmar Raudsepp, Raimond Võimre, Veele 
Kook, Meeme Soieva.
Finants
•  Otsustati eraldada EELK Alatskivi kogudusele 
pastoraadi hoone õhk-vesi kütteseadme ja hoone vee-
torustiku remondikuludeks toetust 1200 eurot.
•  Otsustati eraldada kodanikeühendustele toetust 
summas 353 449 eurot.
•  Otsustati korraldada kaasava eelarve 2022. a rahva-
hääletus ajavahemikul 19.04–8.05.2022.
Sotsiaal
•  Neljale inimesele määrati sotsiaaltoetus ja üks aval-
dus jäeti rahuldamata.
Muu
•  SA Alatskivi Lossi nõukogu liikmed Andu Tõrva ja 
Made Uus soovisid liikmekohtadelt tagasi astuda ning 
nende asemele nimetati uuteks liikmeteks Neeme 
Lõhmus ja Külli Must. Endistest liikmetest jätkavad 
Peeter Kiuru, Kalmar Raudsepp ja Mari Niitra.
•  SA Peipsiveere Hooldusravikeskuse nõukogu liikme 
kohalt kutsuti tagasi Aleksandr Širokov ja Kalev Parik 
ning uuteks liikmeteks nimetati Kalev Karu ja Veele 
Kook. 
•  Arutati MTÜ Peipsimaa ja Kogukonnaköök Peipsiää-
re Vallavalitsuse vastu esitatud kaebuse rahuldamise 
kohta tehtud kohtuotsust ning vallavalitsus otsustas 
kohtuotsust edasi mitte kaevata.
•  Tutvustati Vintage Beauty OÜ Peipsiääre Vallavalit-
suse vastu esitatud kaebuse kohta tehtud kohtuotsust 
kaebuse rahuldamata jätmise kohta.
•  Piibe Koemets tutvustas Kallaste kutsekooli hoone 
elluäratamise ideed ning eelmise aasta sügisel va-
batahtikest moodustatud juhtrühma liikmeid, kelle 
eestvedamisel soovitakse eelkõige kaasata kogukonda 
ning pikalt  tühjana seisnud majale kasutust leida. 
Avaldati seisukohti jooksvate avalduste ja pöördumiste 
kohta.

Edaspidi ilmub Peipsiääre Vallavalitsuse istungite 
kokkuvõte 3 tööpäeva jooksul pärast istungi toimu-
mist valla veebilehel www.peipsivald.ee  ja teatena 
Facebooki lehel Peipsiääre Uudised.
Samuti leiab nüüd valla kodulehelt vallavalitsuse 
nädala eelinfo www.peipsivald.ee/nadala-eelinfo.

PEIPSIÄÄRE
Väljaandja: Peipsiääre 
vallavalitsus, Tartu mnt 4, 
60201 Alatskivi, Peipsiääre 
vald, Tartumaa 

Trükk ja kujundus:  
OÜ Vali Press, Pajusi mnt 22,  
Põltsamaa 48106 Jõgevamaa

JÄRGMINE PEIPSIÄÄRE 
TEATAJA ILMUB MAIS 2022

Toimetaja: Viktoria Arro, 
Peipsiääre valla infospetsialist,  
viktoria.arro@peipsivald.ee  
Tel (+372) 523 8740

Peipsiääre Teatajas ilmuvate 
artiklite sisulise õigsuse ning 
keelelise korrektsuse eest 
vastutab vaid artikli või teate 
autor. Kõik toimetusele kasutada 
antud materjalid tagastatakse 
andja soovil.

    VALLAVALITSUSES    VALLAVOLIKOGUS

Peipsiääre Vallavolikogu II koosseisu 7. istung toimus 
23. märtsil 2022 elektrooniliselt infosüsteemis VOLIS 
ja veebikeskkonnas Google Meet. Istungist võttis osa  
20 vallavolikogu liiget 21-st.

Peipsiääre Vallavolikogu II koosseisu 8. istung toimus  
1. aprillil 2022 Alatskivi Kunstide kooli saalis. Istungi 
alguseks olid kohal kõik 21 volikogu liiget.

Enne päevakorra projektis olevate küsimuste arutamist tutvus-
tas Sven Särki 14 volikogu liikme poolt allkirjastatud umbusal-
dusavaldust, millega algatati umbusaldusmenetlus Peipsiääre 
vallavanem Aleksandr Širokovi vastu. Volikogu esimees, Kalev 
Parik, avaldas seejärel oma arvamust, mille kohaselt ei poolda 
ta vallavanema umbusaldamist.
Esimeseks päevakorrapunktiks oli projekti „Sibulatee turismi-
piirkonna kolme kultuuri arendus“ 1. osa: Kolkja vanausuliste 
muuseumi juurdeehituse ehitustööd, mida tutvustas ning mille 
kohta esitatud volikogu küsimustele vastas projektijuht Kadi 
Ploom. Pika arutelu käigus lepiti kokku suunata küsimus seisu-
koha võtmiseks volikogu eelarvekomisjonile.
Teises päevakorrapunktis andsid Peipsiääre valla kriisikomisjoni 
aseesimees Sergei Täpsi ja piirkonnapolitseinik Kaupo Sirel üle-
vaate Peipsiääre valla kriisivalmidusest ja -komisjoni tegevusest 
seoses Vene-Ukraina sõjaga. Samuti räägiti ennetavatest tege-
vustest tsiviilelanike kaitsel ja info liikumisest kriisiolukorras.
Järgnevalt kehtestati volikogu poolthäälte enamusega järgne-
vad määrused:
• Peipsiääre valla 2022. aasta eelarve;
• Peipsiääre valla üldplaneeringu kehtestamine;
• Peipsiääre Valla Keskraamatukogu põhimääruse muutmine.
Volikogu poolthäälte enamusega võeti vastu järgnevad otsused:
• Peipsiääre Vallavolikogu alatise kultuuri- ja spordikomisjoni 
tööplaani kinnitamine;
• Leaderi tegevusrühma kuulumine ja tegevuspiirkonna mää-
ratlemine;
• Haavakivi külas Haavatare katastriüksuse omandamine;
• Koosa Raamatukogu – Peipsiääre Valla Keskraamatukogu 
struktuuri muutmine: volikogu otsusega suletake Nina ja 
Kokora välisteeninduspunktid alates 1. maist. Kokora välistee-
ninduspunkti raamatud  jäävad külastajatele kasutada. Nina 
välisteeninduspunkti raamatud jagatakse valla teiste raamatu-
kogude vahel ära.

 

Esimeseks päevakorrapunktiks oli projekti “Sibulatee turismi-
piirkonna kolme kultuuri arendus” 1. osa: Kolkja vanausuliste 
muuseumi juurdeehituse ehitustööd, millega seoses tutvustas 
eelarvekomisjoni esimees Andu Tõrva komisjoni arvamust pro-
jekti jätkamise heakskiitmise kohta. Võeti vastu protokolliline 
otsus projekti jätkamiseks.
Järgmiseks päevakorrapunktiks oli vallavanem Aleksandr 
Širokovile umbusalduse avaldamine, mille poolt hääletas  
13 volikogu liiget 21st. 
Samal istungil otsustati valida uus vallavanem ning Külli Must 
esitas vallavanema kandidaadiks Piibe Koemetsa, kes andis 
ka oma nõusoleku. Salajase hääletuse tulemusena kinnitati  
15 poolthäälega uueks vallavanemaks Piibe Koemets.
Uuele vallavanemale otsustati jätta palganumber senisele ta-
semele, s.o töötasu 3250 eurot ja sõidukulu hüvitis 335 eurot. 
Samuti jäeti palga suurus samaks Peipsiääre valla abivalla-
vanemal, Peeter Kiurul, s.o töötasu  2550 eurot ja sõidukulu 
hüvitis 335 eurot.
Volikogu istungil kinnitati vallavalitsuse seitsmeliikmeline 
koosseis:
Piibe Koemets, Peeter Kiuru, Kalmar Raudsepp, Rutt Pirk, 
Mirje Põld, Jaan Soieva ja Mari Niitra.

Kõik istungid on järele vaadatavad valla kodulehel  
www.peipsivald.ee/istungite-otseulekanded. 

 

Peipsiääre Vallavalitsuse 22. märtsi istungi 
kokkuvõte

Peipsiääre Vallavalitsuse 12. aprilli istungi 
kokkuvõte
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End tutvustades oled 
maininud, et oled olnud 
seotud meie valla eri-
nevate piirkondadega 
– räägi sellest lähemalt.

Olen üles kasvanud  
Luhal, mis on Koosalt  
3 km Kavastu suunas. 
Minu ajal oli külas palju 
lapsi, kellega sain oma 
lapsepõlvemänge mängida. 
Meil ei olnud kunagi igav. 
Maal kasvanud lastena 
pidime hakkama varakult 
tegema erinevaid maatöid: 
rohima, kõplama ja samuti 
olime olulised kaaslased 
heina tegemisel. Olen oma 
vanematele tagantjärele 
selle eest tänulik. Meie 
preemia töö eest oli ujuma 
saamine. Kui töö oli tehtud, 
viis isa meid autoga ujuma. 
Peipsi järv oli meie unistus-
te koht, kuid ka Kuning-
vere järv oli üks nendest 
paikadest, mis on meeles. 
Mäletan, kui Kuningvere 
järvest püüti vähki ja hil-
jem neid potis keedeti, kuid 
mina neid süüa ei julgenud. 
Ka Metsakivi järve äärde 
sõitsime ratastega ujuma. 
Kui külalapsi oli rohkem, 
kellel rattaid ei olnud, siis 
võtsime teekonna ette ka 
jalgsi. Metsakivil oli kaks 
järve ujumiskõlblikud, lap-
sena eelistasime väiksemat 
järve, mille äär on nüüd 
võsastunud. Üks olulisi 
asju, mis veel alati meelde 
tuleb, on see, kui käisime 
poest jäätist toomas. Jää-
tist ei olnud poes ju iga 
päev, selleks tuli minna 
kindlal päeval ja kellaajal. 
Minu kodust edasi 3 km 
oli Tähemaa kauplus, kust 
seda tõime. Mäletan, et 
olen jäätise järele sõitnud 

ka võrriga, kuna rattaga 
tuues oleks see ära sula-
nud. Jäätist tõin siis kõigile 
küla lastele, kellega koos 
mängisime. 

Käisin Koosa lasteaias, 
olen selle lasteaia esime-
sest lennust, edasi läksin 
Koosa algkooli, siis J. Liivi 
nim Alatskivi Keskkooli. 
Alatskivi on mulle seetõttu 
väga tuttav paik, kuna olen 
oma kehalise kasvatuse 
jooksmised ja suusatami-
sed teinud Alatskivi Hir-
vepargis.

Miks otsustasid oma 
lapsepõlvekoju tagasi 
tulla? 

See kuidagi juhtus nii, 
otseselt ma kunagi nii ei 
mõelnud, et kindlasti tulen 
siia tagasi. Üks põhjus oli 
vist selles, kui 2002. aas-
tal jäi minu isakodu, mis 
asus meie kodust mõned 
kilomeetrid eemal, tühjaks. 
Seda oli kurb vaadata, 
kuna varem oli siin ala-
ti elu. Meile abikaasaga 
see koht väga meeldis, 
kuigi maja oli muutunud 
elamiskõlbmatuks. 2015. 
aastal alustasime, endalegi 
teadvustamata miks, maja 
renoveerimistöödega ja nii 
see alguse sai, nüüd elame 
siin juba 2,5 aastat.   

Millega Sa vabal ajal 
tegeled, mis Sind köi-
dab?

Minu vaba aeg on kulu-
nud maja akende renovee-
rimisele. Akendele kulus 
kolm aastat, siis sai majale 
ring peale, kuid veel on 
tegemisel veranda aknad, 
mille kittimise ja klaasi-
mise just lõpetasime, edasi 
tuleb need veel värvida. 

Teine hobi, milleks on 
jäänud küll vähem aega, on 
maastikukujundus. Läk-
sin seda ametit õppima 
põhjusel, et maja ümbrust 
korrastada. Kuna tegemist 
on vana talumajaga maal, 
siis soovisin omandada 
teadmisi enne, kui midagi 
ette võtan. Nüüd lõikan 
ma ise aias vanaisa poolt 
istutatud õunapuid ja olen 
ka planeerinud vanaema 
talulilledest lillepeenraid.

Vahelduseks praktilis-
tele tegevustele püüan ka 
mõne raamatu läbi lugeda. 
Olen lugenud nii Vahur 
Afanasjevi “Serafima ja 
Bogdani” kui ka Raul Oreš-
kini “Minu Peipsiveere”. 

Minu elus on väga oluli-
sel kohal kindlasti sõbrad, 
kellega aeg-ajalt kokku 
saame ja midagi toredat 
ette võtame, näiteks mat-
kame koos või naudime 
mõnusat kontserti.

Mida sa oled õppi-
nud, milliseid erialasid 
omandanud?

Minu esimene eriala oli 
raamatupidamine, mille 
omandasin Mõdrikul Lää-
ne-Virumaal, teise erialana 
õppisin enda hobiks Räpina 
aianduskoolis maastiku-
ehitust ja kolmanda kooli-
na lõpetasin Tartu Ülikooli 
infokorralduse erialal.

Kus sa töötasid enne, 
kui Peipsiääre valda 
kolisid? Kas need tead-
mised ning kogemused 
tulid sulle uutes ameti-
tes kasuks?

Ma olen varasemalt 
töötanud panganduses. 
Läksin panka tööle peale 
teise lapse kolmeaastaseks 
saamist 1998. aastal. Alus-

tasin Tartus Hoiupangast, 
millest sai samal aastal 
ühinemise teel AS Han-
sapank, töötasin seal telle-
rina 7 aastat. 2005. aastal 
kandideerisin Nordea pan-
ka eralaenukonsultandi 
kohale, kus ma jätkasin 
oma teekonda kuldklien-
dihaldurina ja hiljem ka 
teeninduskeskuse juhina, 
kokku 13 aastat. 2019. 
aastal alustasin tööd Coop 
Pangas, kus ma töötasin 
kliendisuhete juhina. 

Kõik need kogemused ja 
teadmised, mida ma eelne-
valt olen saanud, on mind 
elus väga palju edasi viinud 
ja seda ka siin, Peipsiääre 
vallas. 

Mida pead tööalaselt 
seni oma kõige suuri-
maks saavutuseks?

Ma ei ole kunagi nii mõel-
nud, et mis on minu suurim 
saavutus. Mulle meeldib 
teha tööd inimestega, aita-
mine on mulle kõige suu-
rem rõõm. Kuid alati ei saa 
aidata, aga siis tuleb seda 
põhjendada, et miks “ei” 
ütlesid. Iga päev, kui mi-
dagi head teed, on tööalane 
saavutus.

Kuidas sa end ise ise-
loomustaksid, inimese-
na ja vallavanemana, 
ülemusena?

Raske on ennast iseloo-
mustada, seda ütlevad ikka 
teised. Tean, et olen kohu-
setundlik – mida luban, 
seda ka teen. Inimesena 
püüan olla mõistev ja abi-
valmis. Ülemusena – ma ei 
lase ennast sellest tiitlist 
segada, ma olen mina ise.

Mida pead oluliseks 
asutuse hea töökeskkon-

na arendamisel, hoid-
misel?

Oluline on, et igaüks 
meist tuleb tööle rõõmuga, 
see on olulisimaid tegureid 
üldse. Kui päev algab posi-
tiivselt, sind oodatakse ja 
sa oled vajalik, siis on juba 
kõik hästi. Seda tuleb hoida 
ja märgata.

Milline on hetkel Sinu 
arvates meie valla mai-
ne?

Valla maine on hea, kuid 
alati saab paremaks min-
na. Kui me täna ütleksime, 
et meie valla maine on väga 
hea, siis me ei areneks 
edasi.

Kas sa oled enne siia 
kolimist Peipsiääre 
valla tegemistel pilku 
peal hoidnud või valla 
tegemistes osalenud, 
kui palju oled jälginud  
volikogus ja valitsemi-
ses toimuvat?

Ma ei ole Peipsiääre valla 
tegemistes enne siia valda 
kolimist osalenud. Küll aga 
olin väga kursis Rannu ja 
hiljem Elva valla tegemis-
tega, kus ma enne elasin. 
Mind on alati huvitanud, 
mis kohalik omavalitsus 
teeb ja miks teeb. Olen 
alati käinud volikogu va-
limistel, see on kodaniku 
kohus.

Endisele vallavane-
male heideti ette vähest 
elanike kaasamist vallas 
toimuvasse, kuidas plaa-
nid Sina seda teha?

Olen alles alustanud val-
lavanemana, kuid olen osa-
lenud e-Akadeemia poolt 
korraldatud avatud valit-
semise koolitusel. Samuti 
olen teinud Tartu Ülikoolis 
uurimistöö, kuidas info val-
la elanikeni jõuaks ja milli-
seid infokanaleid elanikud 
eelistaksid info saamiseks 
Elva valla näitel. Need on 
juba väga head teadmised 
muutuste alustamiseks.  
Meie otsustusprotsessid 
peavad olema läbipaistvad, 
samuti peab valitsuse ja vo-
likogu tegevust puudutav 
teave olema avalikkusele 
kättesaadav. Selleks koos-
tame oma meeskonnaga 
avatud valitsemise tege-
vuskava ja seame konk-
reetsed eesmärgid.

Elanike ja kogukondade-
ga tuleb suhelda, tuleb ko-
hal olla. Täna kasutatakse 
selleks väljendit “elanikega 
dialoogis”, mis tähendab 
elanike kaasamist valla 
olulistesse otsustusprot-
sessidesse juba enne pla-
neeritud tegevusi. Tuleb 
koostada avalikke arutelu-
sid ja konsultatsioone. Ka 
noorte kaasamine ja nen-
delt ettepanekute küsimine 
on väga oluline. Seda kõike 
tuleb teha. Ei saa öelda, et 
seda ei ole seni tehtud, aga 
kindlasti peab seda tegema 
süsteemselt.

Ka teistel valdadel on 
neid näiteid väga palju, 
miks mingi asi õnnestub 
paremini ja miks mingi 
asi ei õnnestu üldse, kuna 
tekib rahva vastuseis. Üks-
teiselt õpitakse ja ka mina 
õpin läbi nende koolituste 
ja kogemuste.

Mille järgi valisid 
liikmeid vallavalitsuse 
koosseisu? 

Minu eesmärk oli kaa-
sata valla juhtimisse vald-
kondade spetsialiste. Meil 
on vallavalitsuses esinda-
jad finants-, sotsiaal-, põl-
lumajandus-, majandus-, 
kultuuri- ja haridusvald-
konnast. Arvan, et selli-
ne vallavalitsus on pädev 
tegema olulisi ülevallalisi 
otsuseid, kuid kõige oluli-
semad otsused teeb ikka 
volikogu.

Millised on vallavane-
ma suhted opositsioo-
niga?

Olen alles alustanud val-
lavanema tööd ja suhted 
on kujunemas. Mina olen 
avatud headele töistele 
suhetele kõigi volikogu liik-
metega.

Millised ootused ja 
lootused on Sul volikogu 
juhtimisele, millisena 
näed laiemalt vallajuh-
timise mudelit?

Suures pildis vaadatuna 
tuleks kogukondasid roh-
kem kaasata ja vähendada 
bürokraatiat.                        

Mis on meie valla üks 
suurimatest probleemi-
dest ning kuidas Sa selle 
lahendaksid?

Üks suurimaid problee-
me on elanike vähenemine 
vallas, kuid see on üle-ees-
tiline probleem terviku-
na. Olen mõelnud, et meil 
Eestis on tuntuks saanud 
suve-, sügis-, talve- ja ke-
vadpealinn, miks ei võiks 
olla samal põhimõttel val-
dade tasandil tiitlid. Mis 
see täpselt oleks, mis ini-
mesi kõnetaks, tuleb meil 
ise välja mõelda. Võib-olla 
on see “noortevald” ja ha-
kata seda arendama. Siin 
on kaks asja koos – noorte 
elanike siia meelitamine. 
Kindlasti on vaja probleemi 
tunnistada ja otsida koos 
lahendusi.

Millise sõnumi soovid 
meie valla inimestele 
omalt poolt edasi anda?

Üks asi on küll, mida 
tahaks südamele panna. 
Nimelt, kui sõita meie val-
las ringi, on meil siin väga 
palju ilusaid kohti ja kodu-
sid, kuid on ka neid, mis sil-
ma riivavad. Alati ei olegi 
selleks palju vaja, et teha 
kodu või ettevõtte ümbrus 
ilusaks, võib-olla piisab 
rämpsu ja lagunenud hoo-
nete likvideerimisest ja 
ongi taas ilus. 

Hoiame ja väärtustame 
ise oma kodu!

Intervjuu uue vallavanema Piibe Koemetsaga

Peipsiääre vallavanem Piibe Koemets asus ametisse 1. aprillil 2022. Meie vallas alustas Piibe tööd  
1. juulil 2021 keskkonnaspetsialistina ning juba mõne kuu möödudes sai temast arendus- ja hankespet-
sialist.  Ta on alati täis positiivset energiat, heasüdamlik ja kõiki inspireeriv inimene, kes juhib nüüd 
meie Peipsiääre valda!

FOTO: VIKTORIA ARRO
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Peipsiääre vald on kinnita-
nud oma eesmärgid ja tege-
vused juhindudes Peipsi- 
ääre valla arengukavast 
aastani 2030 koos eelar-
vestrateegiaga aastateks 
2022–2025. Eelarve võeti 
vastu Peipsiääre vallavoli-
kogu 23.01.2022 määrusega 
nr 11.

Eelarveperioodi tegevuste 
planeerimisel on eesmärki-
deks seatud, nagu varasema-
telgi aastatel, jätkusuutlik-
kus ja konservatiivsus, inves-
teeringute tegemiseks peab 
kaasama võimalikult palju 
toetusrahasid. Eelarvestra-
teegia nelja aasta strateegili-
sed eesmärgid on: säilitamine 
ja parendamine, keskkonna-
säästlik ja tark majandamine; 
kvaliteetsed ja ajakohased 
avalikud teenused, mis on 
kõigile kättesaadavad; tä-
napäevane ja optimeeritud 
haridus- ja kultuuriasutuste 
koostöövõrgustik ning piir-
konna kultuuriline eripära 
on hoitud ja väärtustatud; 
kvaliteetne ja optimaalne 
heaolu- ja sotsiaalteenuste 
võrgustik; keskkonnasõbra-
lik taristu ning atraktiivne 
avalik ruum.

Peipsiääre valla 2022.a 
aasta eelarve mahuks on 
kavandatud 9,95 miljonit 
eurot. Võrreldes 2021. aasta  
korrigeeritud eelarvega on 
vähenemine 2,48 miljonit 
eurot, seda eelkõige investee-
ringukulude arvelt. 

Kohaliku omavalitsuse ük-
suse finantsjuhtimise seadus 
sätestab, et omavalitsusük-
suse eelarve põhitegevuse 
tulemi lubatav väärtus oleks 
aruandeaasta lõpu seisuga 
null või positiivne. 2022. aas-
ta  kinnitatud eelarve  koha-
selt põhitegevuse tulemiks  
0 eurot. 

Põhitegevuse tulud

Valla 2022. aasta põhi-
tegevuse tulude mahuks 
on 8 652 218 eurot, mis on  
2021. aasta eelarvega võrrel-
des suurenenud ~2,9 %.

Põhitegevuse tuludest 
moodustavad maksutulud 
54%. Valla maksutuludeks 
on füüsilise isiku tulumaks  
4 350 000 eurot, maamaks  
313 100 eurot. Võrreldes 
2021. aasta tulumaksu laeku-
mise täitmisega on 8% tõus, 
seda mõjutab maksumaksjate 
palkade suurenemine.    

Kaupade ja teenuste müü-
gist saadav tulu 602 710 
eurot. 

Riigieelarvest toetuste sum-
ma on 3 369 708 eurot, mis 
moodustab 39% põhitegevuse 
tuludest. Saadavate toetuste 
eelarves on olulisemad rii-
gipoolsed sihtotstarbelised 
toetusfondi summad ning 
tasandusfondi summa 1 133 
866 eurot. Sihtotstarbelist 
toetusfondi on kavandatud 
2 235 842 eurot, millest  
1 357 743 eurot on toetus 
haridusvaldkonna kuludeks. 
2022. aastal on täiendavaks 
toetuseks energiahinna tõusu 
leevendamise toetus 80 000 
eurot. 

Muude tulude (loodusres-
sursside kasutamine jm) 
laekumist valla eelarvesse 
planeeritakse 16 200 eurot, 
millest suurema osa moo-

dustab kohaliku tähtsusega 
maardlate kaevandamisõi-
guse tasu.

Põhitegevuse kulud

2022. aasta eelarves on pla-
neeritud põhitegevuse kulu-
deks  8 652 218 eurot. See on 
ca 9,3% enam kui 2021. aasta 
eelarve täitmine. Sotsiaal- ja 
muud toetused moodustavad 
põhitegevuse kuludest 8,5%. 
Tööjõukulud suurenevad võr-
reldes 2021. aasta täitmise-
ga ca 10% ja moodustavad 
põhitegevuse kuludest 58%, 
kuid samas jäävad töötasud 
võrreldes teiste omavalitsuste 
töötasudega madalamateks. 
Majanduskulud suurenevad 
3,5%, mis arvestades tänast 
majandusolukorda võib va-
jada aasta teises pooles  
lisaeelarvega suurenda-
mist. 

Põhitegevuse kulud jaotu-
vad kaheksa erineva vald-
konna vahel.

Kõige  suurema osa ,  
so 51% põhitegevuse kulu-
dest moodustavad hariduse 
valdkonna kulud. Vallas 
tegutseb kaks põhikooli ja 
kaks lasteaed- põhikooli, 
kolm lasteaeda. 

Olulise osa 2022. aas-
ta eelarvest moodustavad 
kulud kultuuri valdkonda 
so 17%. Toetusi vaba aja 
ja kultuurisektoris mitte-
tulunduslikele ühingutele 
ja sihtasutustele on kokku 
391 793 eurot, mis sisaldab 
tegevustoetusi, projekti toe-
tusi ja huvitegevuse toetusi.  
Laste ja noorte huvitege-
vuse võimaluste suurenda-
miseks eraldab riik toetust  
2022. aastal 87 639 eurot.

Investeeringutegevus 

Investeeringute teosta-
miseks planeeritakse kokku  
1 301 571 eurot, millest toe-
tustega plaanitakse katta 
169 141 eurot. Investeeri-
mistegevuse kulude all ka-
jastatakse pangaintresside 
tasumist ja põhivara soetust 
ning antavaid toetusi põhiva-
ra soetuseks. 

2022.aasta oluliseim on 
lõpetada kaks suurt projekti 
– Alatskivi tervisekeskuse 
ehitus ja Sibulatee Kolme 
Kultuuri projekt.

2022. aasta eelarves on 
järgmised investeeringud:

•  Teede mustkatte alla 
viimine 150 000 eurot;

•  Alatskivi Veskijärve pro-
menaad 30 652 eurot (toetus 
26 000 eurot);

•  Maa ost 21 250 eurot;
•  Alatskivi Tervisekeskuse 

sisustus 70 000 eurot;
•  Vara  mänguvä l jak  

30 000 eurot (27 000 eurot);
•  Noortekeskuse renovee-

rimine 20 000 eurot;
•  K o l k j a  r a h v a m a -

ja katuse renoveerimine  
3 0  0 6 0  e u r o t  ( t o e t u s  
20 000 eurot);

•  Liivi Muuseumi museaa-
lid 2200 eurot;

• Sibulatee kolme kultuuri 
projekt 500 000 eurot; 

•  Koosa lasteaia hoone 
maakütte ehitus 70 000 eu-
rot;

• Koosa lasteaia mänguväl-
jak 24 403 eurot;

•  Pala kooli lasteaia män-
guväljaku asfaldi vahetami-
ne kummimattidega 9000 
eurot;

•  Pala kooli võimla parkla 
ja kooliesise tee asfalteerimi-
ne 50 000 eurot;

• Pala kool i  3  klassi -
ruumi põrandate vahe-
tus ja evakuatsioonitrepp  
47 600 eurot;

• Kolkja põhikool-lasteaia 
spordisaali ventilatsiooni 
ehitus ja valgustite vahetus 
60 000 eurot;

• V a l l a l e  k u u l u v a t e 
korterite  renoveerimine  
52 177 eurot;

• Ranna rahvamaja hoo-
ne fassaadi renoveerimise 
omaosalus 23 300 eurot

• Alatskivi Lossi peahoone 
fassaadi tööde omaosalus 
7404 eurot. 

• H a j a a s u s t u s e  p r o g -
r a m m i  e l l u v i i m i n e  
6 0  0 0 0  e u r o t  ( t o e t u s  
30 000 eurot). 

Kuna eesmärk investee-
ringute ellu viimiseks on 
kasutada projekti toetuste 
vahendeid, siis nende mit-
te saamisel võivad mõned 
investeeringud teostuda  
järgmistel eelarve aastatel.

  
 

Finantseerimistegevus

V a l l a l   o n  2 0 2 2 .  a  
lõpuks 14 kehtivat laenu-

lepingut kokku summas 
3 376 283,51 eurot ja üks 
kapitalirendileping sum-
mas 93 788,42 ehk 40,1% 
põhitegevuse tuludest. 
Sellega püsib Peipsiää-
re vald netovõlakoormu-
se piirides. 2022. aastal 
tuleb pankadele tasuda  
500 000 eurot tagasimak-
seid. Investeeringute ellu-
viimiseks võetakse 2022. 
aastal laenu 1 000 000 eu-
rot, mis suurendab valla 
netovõlakoormust ca 46%-
le. Seaduse kohaselt on 
valla netovõla ülempiiriks  
2022. aastal 80% ja järgne-
vate aastatel langeb 60%-
le. Eelarve menetlemise 
ja kinnitamise ajal selgus, 
et täiendavalt peab vald 
veel suurendama laenu-
koormust ca 250 000 eurot, 
et lõpetada Kolkja muu-
seumi rekonstrueerimine. 
Arvestades valla pidevat 
rahva arvu vähenemist, 
majanduslikku olukorda 
jm on edaspidi võimlaused 
täiendavalt laenu võtta pii-
ratud ning investeeringute 
elluviimine sõltub suures 
osas toetustest ja  põhivara 
müügist. Valla omafinant-
seerimisvõime  on väga 
väike. 

Likviidsete varade muutus

2021. a suunamata lik-
viidsete varade jääk oli  
477 185,67 eurot. 2022. a 
eelarvega kavandatakse 
esialgu likviidseid varasid 
kasutusele võtta 59 430 eu-
rot, mis suunatakse inves-
teerimis- ja finantseerimis-
tegevuse kulude katteks.

Nõuete ja kohustuste  
muutus

Eelarvesse võib kavanda-
da eelmisel eelarveaastal 
laekumata jäänud sissetu-
lekuid, kui need tulenevad 
investeeringute elluviimi-
se lepingust või sõlmitud 
lepingu alusel põhivara 
soetuseks saadavast sihtfi-
nantseerimisest.

Eelarvesse on planeeritud 
saamata toetuse nõudeid 
594 000 eurot.  

MIRJE PÕLD, 
finantsjuht

Peipsiääre valla 2022. aasta eelarve lühiülevaade 
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KULUD TEGEVUSVALDKONDANDEDE LÕIKES

Peipsi kalanduspiirkonna  
strateegia 2030+ 

 ettevalmistamine
Lugupeetud piirkonna kalandus-, turismi- ja muud ettevõt-
jad, vabaühendused, omavalitsused ja kõik teised huvilised!

MTÜ Peipsi Kalanduspiirkonna Arendajate Kogu (PKAK) on 
alustanud Euroopa Merendus-, Kalandus- ja Vesiviljelusfondi 
programmperioodi 2021-2027 Peipsi kalanduspiirkonna stra-
teegia koostamist. Peipsi kalanduspiirkond asub Alutaguse, 
Mustvee, Jõgeva, Tartu, Peipsiääre, Luunja, Kastre, Räpina 
ja Setomaa valdade territooriumil. 
Kuulmaks Teie mõtteid ja ideid, oleme läbi viimas koha-
likke arutelusid, et selgitada välja piirkonna vajadused ja  
määratleda uued strateegia eesmärgid. 

Peipsi kalanduspiirkonna strateegia 2030+  
ettevalmistamise arutelud toimuvad:
13. mai kell 14  Räpina sadam 
 (Raigla küla, Räpina vald, Põlvamaa) 
17. mai kell 14 Lodjakoda (Ujula 98, Tartu)
19. mai kell 14 PKAK kontor  
(Sõpruse 149, Kasepää, Mustvee vald, Jõgevamaa)
24. mai kell 14 Kauksi rannahoone  
(Rannapromenaadi, Kauksi, Alutaguse vald, Ida-Virumaa) 
14. juuni kell 13 PKAK kontor – piirkondlik kokkuvõttev 
arutelu
*Võimalusel palun registreeri oma teabepäeval osalemise 
soov ekirjaga pkak@pkak.ee või tel 517 5583 (Urmas Pirk)

Ootame aktiivset osavõttu, et meie strateegias saaks kõik 
olulised teemad kajastatud!

Lisainfo www.pkak.ee

PEIPSIÄÄRE VALLAVALITSUS VÕÕRANDAB 
AVALIKUL ENAMPAKKUMISEL JÄRGMISED  
KINNISTUD: 

1. Tartu maakonnas Peipsiääre vallas Vara külas Vara 
10 korter 7 (registriosa nr 3120904, katastritunnus 
86101:006:0165) alghinnaga 42 000 eurot. Korter asub 
I korrusel, juurdepääs maja tagant. https://kitsendused.
maaamet.ee/#/avalik;ky=86101:006:0165

2. Tartu maakonnas Peipsiääre vallas Kallaste linnas Töös-
tuse tn 9 kinnistu (registriosa nr 4258204, katastritunnus 
27901:001:0161) alghinnaga 15 000 eurot. Kinnistu asub 
Pärsikivi paisjärve ääres. Kinnistul on põlenud hoone (en-
dine Pärsikivi vesiveski). Olemas elektriliitumine. Võimalus 
liituda vee- ja kanalisatsioonivõrguga. https://kitsendused.
maaamet.ee/#/avalik;ky=27901:001:0161 

Enampakkumine toimub osta.ee keskkonnas: https://
www.osta.ee/kategooria/riigivara-ja-ettevotted/riigivara/
kohalikud-omavalitsused/peipsiaare-vallavalitsus

Enampakkumise tähtaeg: 09.05.2022 kell 9.00

Info: Peeter Kiuru tel. 5393 2566  
peeter.kiuru@peipsivald.ee

Kalmar Raudsepp tel. 515 4875  
kalmar.raudsepp@peipsivald.ee

AMETLIKUD TEATED

TEADE DETAILPLANEERINGU 
 ALGATAMISEST

Peipsiääre vallavalitsus algatas Kolkja alevikus Suur tee 30 
(58701:001:0352) kinnistu detailplaneeringu.
Planeeritava ala suurus on 4208 m2. Planeeringu ees-
märgiks on ehitusõiguse määramine elu- ja ärihoonete 
püstitamiseks, juurdepääsuteede ning tehnovõrkude 
ja -rajatiste asukoha määramine, haljastuse ja heakorra 
põhimõtete määramine, hoonete olulisemate arhitektuu-
rinõuete seadmine.
Koostatava planeeringu lahendus ei mõjuta oluliselt 
keskkonnaseisundit, millest lähtuvalt puudub vajadus 
keskkonnamõjude strateegilise aruande koostamiseks.
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Sibulateeliste ABC-sari jätkab Peipsiääre valla  
turismiettevõtjate tegemiste ja suveplaanide tutvus-
tamisega. Saa tuttavaks meie piirkonna ja võrgustiku 
liikmetega ning kui Sa ei ole juba neid külastanud, 
saad teha plaane, kuidas seda sel suvel teha. 

RANNA PUHKEBAAS

Sibulatee võrgustik ulatub põhja suunal Ranna külani, kus 
asub pilkupüüdva maamärgina tee ääres Tuhandeaastane 
tamm. Päris järvekaldal paikneva Ranna puhkebaasi ajalugu 
läheb tagasi 1970. aastate algusesse, mil Jõgeva KEK ehitas 
Rannale saunamaja ja suure lava. Nõukogude ajal oli puhkebaas 
sama ettevõtte suvepäevade pidamise koht, lisaks korraldati 
seal laste- ja noortelaagreid. Sarnaste laagrite ja firma suve-
päevadega on jätkatud tänaseni.

Ranna puhkebaasi perenaise Triin Aru sõnul on otse kaldale 
ehitatud saunamaja külaliste lemmik ning kogu puhkebaasi 
süda. Selles armsas saunamajas on suvel hea pidada väiksema 
seltskonnaga mõnusaid koosviibimisi ja nautida ehedat leili- 
sauna. Ööbida saab kõrval asuvas hoones, kus on kuus tuba ja 
ruumi 20 ööbijale.

„Tänu lava olemasolule oleme hakanud Ranna puhkebaasis 
korraldama kontserte. Kontsertsari “Noodid Peipsi rannal” on 
suunatud ennekõike kohalikele elanikele. Proovime jääda pigem 
väikeseks ja hubaseks kontserdisarjaks, kuhu kutsume armas-
tatud ja andekaid Eesti artiste“, selgitab Triinu Aru. Tänavu 
annab 18. juunil Rannal kontserdi ansambel PuuLuup, kes 
külastas eelmisel aastal Kodavere Pärimuskeskust ja purustas 
seal senise publikurekordi. 

Erilise sündmusena toob Triinu esile sel suvel 8.–9. juulil 
Rannal toimuva rändfestivali „Võnge“. Festivali peaesinejad 
on Honne (UK), NOËP + Sander Mölder, Lion Babe (USA) ning 
lisaks astuvad üles paljud teised väga põnevad esinejad nii 
Eestist kui mujalt maailmast. Lähemalt vt https://vonge.ee/ ja 
https://rannapuhkebaas.ee. 

RANNAMÕISA PUHKEKÜLA

2019. aasta sügisel läksid Merilyn ja Leho Lepotalo Ranna 
külla vaatama üht müügil olevat saunamaja. Kohale jõudes 
tundus koht nende kahe jaoks just see õige. Hiljem selgus, et 
samas saunamajas oli pakutud puhkemajutust juba varemgi. 
Kõik loksus kuidagi iseenesest paika ja perenaine Merilyn 
soovis seda hubast ja mõnusat kohta ka teistega jagada. Alates 
2021. aasta kevadest on külaliste päralt ka suurem maakivist 
peamaja.

Rannamõisa puhkeküla pakub puhkajatele mõnusat ära-
olemist argimuredest eemal kauni looduse keskel Peipsi järve 
vahetus läheduses. Mõlemas majas on käsitööna valmistatud 
täispuitmööbel ning lõõgastuseks elektrikerisega saun. Majade 
asukoht tagab külalistele piisava privaatsuse suure õuealaga. 
Lastele on eraldatud oma mänguala, kus on batuut, suur  
piraadilaev ja toekad aiakiiged.

Merilyn Lepotalo sõnul mahub saunamajja ööbima kuni ka-
heksa inimest, peamajas on aga kuus tuba kokku kaheksateist-
kümne voodikohaga. „Suvel on suure maja südameks privaatne 
lõuna- ja õhtupäikesega tuulte eest varjatud avar kiviterrass, 
mis tekitab koos seda ümbritseva maakivimüüriga meeldivalt 
hubase meeleolu,“ lisab Merilyn. Ka karavanidega seiklejatele 

on õuealal kohad, mis varustatud elektriga. Nende jaoks on 
olemas eraldi majakeses pesemisvõimalus ja tualett. Rohkem 
infot leiab http://www.rannamoisapuhkekyla.ee. 

KADRINA MÕIS

Majutusteenust on Kadrina 
mõisas pakutud juba pea kaks 
aastakümmet. Mõisa perenaise 
Aivi Kõivu sõnul on mõisast 
tänaseks välja arendatud päris 
arvestatav turismikompleks. 
„Meil on ööbimiskohti mõisa 
peamajas umbes 50 inimesele. 
Lisaks veel 16 kohta nõiamaja 
kämpingutes,“ täpsustab Aivi. 
Mõisa keldris toimetab Lühi-
keste Meeste kõrts ja väike 
saunakeskus, kus on lausa 
neli erinevat sauna ja kaks 
mullivanni. 

„Meie suurimaks ja ehk ras-
kemaks väljakutseks kujunes 

mõisa teise korruse väljaehitus. See sattus täpselt kahele ko-
roona-aastale. Aga saime sellega hakkama! Teisel korrusel on 
nüüd uhke ja valgusküllane seminarisaal,“ kõneleb Aivi Kõiv 
mõisa viimatistest uuendustest.

Mõisahoonest paarisaja meetri kaugusel oli kunagi karjakas-
tell, kuid kahjuks on sellest tänaseks säilinud vaid üks hoone. 
Praegu peopidamise paigana tuntud koht sai hoone ajaloolisest 
otstarbest lähtudes nime Pullitall. Seal mahub pidutsema kuni 
120 inimest. Aivi sõnade kohaselt on sel aastal seal plaanis 
kohe hulgim pulmapidusid maha pidada, lisaks mitmed firma-
de suvepäevad ja suguvõsade kokkutulekud. Võimaluse kohta 
lähemalt vt http://www.kadrinamois.ee. 

KODAVERE PÄRIMUSKESKUS

Ajaloolises Pala vallamajas tegutsev Kodavere Pärimuskes-
kus on sellele väärikale hoonele uut sisu loonud nüüdseks kolm 
aastat. Selle ajaga on sisustatud kaks käsitöötuba ja kujundatud 
vallamaja siseõu mõnusaks kontsertide korraldamise paigaks. 
Koostatud on väljapanekud Kodavere kihelkonna valdade ja 
vallamajade ajaloost ning Kodavere murraku eilsest ja tänasest 
päevast. Samuti on külastajate päralt Anna Haava mälestus-
tuba ning suviti ka kohalike käsitöömeistrite tööde näitused. 

„Tänavust suvehooaega alustame 4. juunil näituste avamise-
ga. Fotonäitusele „Kodavere inimesed“ oleme valinud kohalikke 
inimesi kujutavaid kõnekaid fotosid Pala külafotograafi Oskar 
Tõrva klaasnegatiivide kogust,“ avab pärimuskeskuse juhatuse 
esimees Ergo-Hart Västrik uue näituse tagamaid. Västriku 
sõnul väärib see ERM-is säilitatav väärtuslik ajalooliste fotode 
kogu kindlasti laiemale üldsusele tutvustamist. Ta lisab, et 
käsitöönäituse paneb tänavu kokku kogenud rahvarõivaste 
valmistaja Helle Värs. 

Sellelgi suvel jätkub pärimuskeskuse sisehoovis Murde-
muusika kontsertide sari. 4. juunil annab sarjas kontserdi 
Kodavere regilauludest ansambel Triskele. 15. juulil astub üles 
autorilauludega Eva Mitreikina ning 20. augustil tulevad lavale 
kohalikud ansamblid Alatskivilt ja Palalt. 

Kodavere keele elavdamist jätkab pärimuskeskus ürituste 
sarjaga „Kodavere kiil tuleb küllä“, mille käigus külastatakse 
keelehuvilistega häid Kodavere murraku kõnelejaid. 

Ettevalmistamisel pärimusmatkade marsruudid Pala ümb-
ruses ja kaugemalgi. 

Pärimuskeskus on suvekuudel avatud reedest pühapäe-
vani ja ootab kõiki huvilisi külla. Vt ka https://kodavere.
voog.com

Sibulateeliste ABC: Ranna – Kadrina – Pala

SIBULATEELISED Kodavere kiäleruasuke

Nõmme Mare õdrajahukarask
Tuleb võtta kaks kluasi õdrajahu, selle sisse segädä 

üks tiiluskatäis suula, üks supiluskatäis sukrut ja kaks 
veikest tiiluskatäit soodada.

Segule lisass kaks kluasi kefiiri vai apupiimä ja kaks 
veikest muna. 10 cm jagu võid pakiss sulatada ja juure 
panna. Kõege lõpus panen mina viil kröömikese püili, siis 
sidob nigu paremass.

Viil võib panna taina sisse egasugu siimnid, kas kirbise, 
lina vai päävälille. Kui tahad õege rammusat, siis pane 
pienemäss lõegatud muasingi raaskesi. Siis taenas panni 
piäle ja ahaju ja 200 kruadi juuren küpsetätä  40 – 50 
minutit. Mia katsun ike puutikuga, kas one küps.

Süüa tuleb sojalt ja võiga. Või õli vanass üks ia lisand 
pudrule, supile ja egasugu saia ja kuagi küpsetämise 
juuren.

Miu lapsepõlven, mäletän, et testi mitmesugusid lus-
kaga segatud tainass küpsetusi. Näid testi ahajurinnal. 
Küll testi püüliss, õdrajahuss ja isegi rükkijahuss. Segäti 
kausin kokko, sinna panti piäle jahu viil muna, apupiimä 
ja võid. Vahel testi suadaga, vahel pärmiga. Panti panni 
piäle ja küpsetäti kui süded õlid viil ahajun. Tulid niske-
sed kohevad pätsikud. Näid süüdi kuumalt ja võet rõõska 
piimä piäle. Mõnus – tuleb miilde, ajab isotama ja tahass 
viil lapsepõlve ja näid pätsikid.

ALATSKIVI
LOSS &
TUBINA

MUUSEUM
2 1 . 0 5 . 2 0 2 2

K E L L  1 8 . 0 0 - 2 3 . 0 0
S I S S E P Ä Ä S  P R I I

ÖÖS ON UNISTUSI

Muusika on rõõm ja ravim!
Head muusikasõbrad!

Muusikalisi pühapäevi 2022 Tubina muuseumis Alatskivi lossis 
alustab 1. mail kell 12 pianist Mari Visnapuumägi.
22. mail pakuvad muusikalisi elamusi kaks lauljannat:
kell 12 Kristina Vähi ning kell 14 Emma Johanna Lepasoo.

Teised suvised pühapäevad ootavad musitseerijate registree-
rumist!
Publik saab muusikuid toetada annetusega kübara sisse.
Lisateave:  tubin/ät/muusa.ee või tel 5354 1436.

Ranna Puhkebaasi perenaine Triin Aru.                              FOTO: AHTO SOOARU

Rannamõisa puhkeküla.                                                     FOTO: ERAKOGU

Kadrina mõisa perenaine Aivi Kõiv.             
                                  FOTO: AHTO SOOARU

Kodavere pärimuskeskus ootab külla.                                    FOTO: AHTO SOOARU

Klassikalise muusika ilu ja võimsust, mida pakkusid 13. aprillil Alatskivi 
lossis Tallinna Keelpillikvartett ja pianist Tähe-Lee Liiv, nautisid juba 
sagedased kontsertidel käijad; kindlasti andis aga kuuldu-nähtu meeli 
rikastava ja elamusliku kogemuse ka Kolkja kooli perele ning Alatskivi 
kooli 2. klassi õpilastele. 
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 Seltsitegevus Assikveres 
sai alguse 1920. a, kui moo-
dustati Halliku Hariduse 
Selts. Seltsi esimeseks esi-
meheks sai Richard Bunder. 
Maal oli sel ajal palju rahvast 
ja noori. 1933. a valmis anne-
tustest Assikvere seltsimaja. 
Korraldati heategevuspidu-
sid, tegutses rahvatantsuring, 
puhkpilliorkester, maanoor-
te ring, tehti näitemängu, 
korraldati mitmesuguseid 
kodumajanduse kursusi.  
22 aastat oli seltsi eestveda-
jaks Assikvere koolijuhataja 
Eduard Tralla. Nõukogude 
võimu saabudes seltsid kee-
lustati. Seltsimaja nimetati 
rahvamajaks, aga  kultuuri-
tegevus jätkus. 1968. a valmis 
Pala kultuurimaja ja selleks 
ajaks olid kolhoosid ühinenud 
Pala kolhoosiks ja kultuuri-
elu keskpunktiks sai Pala.  
1970. a ehitas Pala kolhoos 
seltsimaja ümber korteriteks.

1992. a jaanuaris kogunes 
initsiatiivgrupp eestiaeg-
seid mehi: Evald Tarto, Avo 
Saar, Karl Vallimäe, Kalju 
Otsa ja Kalju Lillemets, kes  
otsustasid, et Halliku Ha-
riduse Selts tuleb taastada. 
Asutamiskoosolek toimus  
12. aprillil ja sellest võttis osa 
16 inimest. Valiti juhatus ja 
tehti plaani. Juhatuse esime-
heks sai Evald Tarto, kes jäi 
sellele kohale 2000. aastani.  
Omandireformi käigus ta-
gastati 1993. aastal seltsile 
seltsimaja. 

Algus langes aega, kus 
kogu maaelu kujunes ümber. 
Kolhoosid olid lagunenud ja 
talusid veel ei olnud. Suur 
segadus, kus seltsitegevusele 
tuli leida väljund. Esimene 
suurem ühine ettevõtmine oli 
jaanituli. Samaaegselt algas 
ka seltsimaja taastamine, 

vaheseinte lammutamine, et 
saada ruum, kus kokku saada 
ja ühisüritusi korraldada. 
Ehitustegevust juhtisid 
vana kooli mehed. Hak-
kasime ühiselt tähistama 
pidupäevi. 1995. a toimus 
esimene piirkonna külade 
kokkutulek. 1998. aastal 
alustas naiste tantsuring 
8 tantsijaga, neid juhendas 
entusiastlikult Juta Lõh-
mus. Proovideks saime kok-
ku pühapäevahommikuti ja 
saateks laulis ning tantsis 
ka ise kaasa Juta. 

Traditsiooniliseks kujune-
sid kokkusaamised vabarii-
gi aastapäeval, emadepäe-
val, jaanipäeval, taasise-
seisvumispäeval ja jõulude 
ajal. Ka  Anna Haava sün-
niaastapäeva tähistamine 
oktoobris sai traditsiooniks.  
Iga viie aasta järel  toimu-
vaid piirkonna külade kok-
kutulekuid on praeguseks 
toimunud kuus. 2001. aasta 
augustis toimus esimene 
folklooripidu, mis nüüdseks 
on saanud igasuviseks  tra-
ditsiooniks ja toimub 13. 
augustil 22. korda.

2001. aastal, kui taot-
lesime toetust regionaal-

programmist, selgus, et 
meie selts on registrist 
kustutatud.  2001.aas-
ta 18. novembril toimus 
Halliku Hariduse Seltsi  
3. asutamine. Seltsi juha-
tuse esimeheks sai Mare 
Nõmm, kes tegutses juhatu-
se esimehena 2011. aastani. 
Mare kirjutas lühinäiden-
deid ja lugusid, mis olid 
päevakajalised ja leidsid 
sooja vastuvõtu. 

2006. aastal  avasime 
seltsimajas Anna Haava 
mälestustoa ja 2010. a toi-
mus esimene Anna Haava 
luulepäev. Anna Haava 
mälestustuba kolis 2020. a 
Kodavere Pärimuskeskuse 
ruumidesse ja Anna Haava 
luulepäevi korraldab 2015. 
aastast Pala kool.

2011. aastast tegutseb 
selts Assikvere Haridusselt-
si nime all.

2009. a alustas tööd näi-
tering Ülle Meose juhen-
damisel. 12 aasta jooksul 
on valminud 11 täispikka 
etendust, tehtud 3 lühifilmi 
Anna Haava elust, valmis-
tatud ette 12 folkloorikava, 
lisaks hulgaliselt erinevaid 
koostööprojekte Pala raa-

matukoguga ja lühieten-
dusi. Külateatri tegemistes 
on nende aastate jooksul 
kaasa löönud üle poolesaja 
erinevas vanuses inimese .

2015. aasta kokkutule-
kuks valmis kogumik „As-
sikvere piirkonna elust 20. 
sajandil”. Püüdsime kogu-
mikku jäädvustada  As-
sikvere piirkonna külad ja 
elanikud eelmisel sajandil. 
EV100 aastapäevaks valmis 
KOP-i toetusel piirkonna 
märk "Suur ratas".

 2012. a tunnustati Assik-
veret Jõgevamaa aasta küla 
tiitliga ja 2015 tunnistati 
meie selts maakonna pari-
maks kodanikuühenduseks.

 Üks unistus, mille eest 
pidasime võitlust, on täitu-
nud: Assikvere-Pala tee sai  
2020. a mustkatte.

Oleme suutnud tradit-
sioone hoida ja tegevused 
säilitada ja ka seltsimaja 
kasutamise tingimusi pa-
randada.  Seltsimaja välis-
fassaadi renoveerimine ja 
katusekatte vahetus said 
teoks Leaderi programmi 
toel. Kohaliku omaalgatuse 
programmi rahastusel on  
aastate jooksul sisustatud 

seltsimaja ja viidud ellu 
erinevaid kultuuriprojekte.

Seltsi tegevuse eesmärk 
on kogukonna hoidmine, 
ühendamine ja kultuurilise 
tegevuse pakkumine. Seda 
oleme püüdnud teha. Rah-
vatantsuring töötab alates  
2011.aastast Malle Wein-
rauch i  juhendamise l .  
Külateater valmistab ette 
etendust, millega loodame 
publiku ette tulla õige pea. 
Rahastuse said ja pooleli on 
kaks järjestikust projekti, 
mille abil soojustatakse 
seltsimaja katusealune.  
Täname Peipsiääre vallava-
litsust, kes on igati toetanud 
meie tegevust ja rahasta-
nud projektide omaosalust.

30 aasta jooksul on toimu-
nud põlvkondade vahetus. 
Vanemate asemel korral-
davad seltsi ettevõtmisi 
nende lapsed. Põlvkondade 
järjepidevus püsib. Selle aja 
jooksul oleme Jõgevamaa 

servast sattunud Tartumaa 
piirile. Praegu on seltsi liik-
mete arv 33 ja see on sellel 
tasemel püsinud viimased 
10 aastat. Alati saab pa-
remini, aga see on võima-
lik vaid ühiste jõududega. 
Põhiprobleemid on samad, 
mis mujalgi maapiirkonnas: 
elanikkonna vananemine ja 
vähenemine.

Edu saladus on koostöö 
kõigil tasanditel ja erineva-
te põlvkondade koos tegut-
semine. Kuni su küla veel 
elab, elad sina ka!

Kuni veel kestab
külakultuur,
seni väikese rahva
vaim püsib suur.
                        (V.Osila)

HELGI VAGA
juhatuse liige 1992–2022

   
  

Folklooripäev 2009. Paluküla talendijaht esinejad.                               FOTO: ARHIIVIST

29. aprill kell 9 „Südamekuu raames terviserajal“ Välgi 
raamatukogu 
30. aprill kell 9  Külas Võrumaa raamatukoguhoidjad -  
Alatskivi raamatukogu
3. mai kell 15.30 Töötuba „Kingitus emale“  
Koosa raamatukogus
3. mai kell 10 Kohtumine lugemiskoer Johnnyga. (1. klass) 
Alatskivi raamatukogus
4. mai kell 13  Õpituba – käevõru valmistamine Kallaste 
raamatukogus
4. mai kell 9.45 Kirjanik Anti Saare kohtumine Pala kooli  
1.–5. klassi õpilastega Pala raamatukogus
2. mai – 6. mai „Emadepäeva nädal“ Kolkja raamatukogus
9. mai kell 9 Emadepäeva tähistamine ja käsitöönäituse 
avamine Välgi raamatukogus
18. mai kell 13 Õpituba „Paberlillede maailm“  
Kallaste raamatukogus 
23. mai „Rohevahetuspäev“ Välgi raamatukogus
27. mai „Rattaretk Välgi metsades“ Välgi raamatukogu
 
NÄITUSED
18. aprill – 30. aprill Näitus „Kogude Pärlid“ Vara raamatu-
kogus
9. mai – 27. mai Näitus „Kogude Pärlid“ Välgi raamatuko-
gus
22. aprill – 6. mai „Aino Pervik 90 Tõsielu-, fantaasia-, mõis-
tulugusid igale eale…“ Vara raamatukogus
5. aprill – 27. mai  Urve Sulgeri maalinäitus Koosa raamatu-
kogus
5. aprill – 25. mai  Käsitöönäitus „Ära keela endale loomis-
rõõmu…“ Pala raamatukogus
9. mai – 31. august Teemanttikandite näitus Välgi raamatu-
kogus.
3. mai – 17. mai Peipsiääre valla meenekonkursi tööde 
rändnäitus Koosa raamatukogus
19. mai – 2. juuni Peipsiääre valla meenekonkursi tööde 
rändnäitus Vara raamatukogus

SIRJE LEINI
raamatukogu direktor

RAAMATUKOGUD SOOVITAVAD

28. märtsil avati enam kui 
100 raamatukogus üle Eesti 
väljapanekud kogude kõige 
rariteetsemate esemetega. 
„Kogude pärlid“ näitustel 
eksponeeritakse nii vanu 
raamatuid, erikujulisi köi-
teid kui huvitava taustaloo-
ga esemeid. 

Alates 28. märtsist ekspo-
neerivad raamatukogud üle 
Eesti oma kõige erilisemaid 
esemeid, et rõhutada raa-
matukogude rolli oluliste 
mäluasutustena. „Raama-
tukogud on juba üle poole 
tuhande aasta hoidnud 
Eesti kultuuripärandit. 
Raamatukogude aasta pu-
hul toob enam kui sada 
raamatukogu üle Eesti oma 
suurimad aarded välja,“ 
ütles Eesti Rahvusraama-
tukogu peadirektor Janne 
Andresoo.

Esindatud on 13 maa-
konna raamatukogud ning 

teavitamise põhjal on kõige 
usinamad „Kogude pärlid“ 
näituste korraldajad Tar-
tumaal, Raplamaal, Har-
jumaal ja Pärnumaal. Iga 
raamatukogu on väljapane-
ku lahendanud omal moel, 
kuid ühendavaks jooneks on 
külastajatele oma kogu kõi-
ge-kõigemate tutvustamine.

Meie valla raamatuko-
gude pärlid liiguvad ühis-
näitusena aasta jooksul 
üle valla raamatukogu-
de. Aprilli keskpaigani oli 
näitust võimalik vaadata 
Koosa raamatukogus, Vara 
raamatukogus on võimalik 
näitust vaadata aprilli lõ-
puni ja siis liigub ta edasi 
Välgi raamatukokku, kus 
saab näitust vaadata mai 
kuus jne. 

Näitust on võimalik vaa-
data ka virtuaalselt: https://
koosaraamatukogu.ee/ko-
gude-parlid/

Näitus „Kogude Pärlid“

Kogude 
pärlid

Raamatukogude 
haruldased esemed 
saavad varakambritest välja!
Näitused toimuvad üle Eesti.  

www.raamatukogudeaasta.ee

SÜNDMUSED RAAMATUKOGUDES

Assikvere Haridusselts 30
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Kunsti- ja tööõpetuse 
tundide alguses teatas 
õpetaja, et hakkame meis-
terdama oma klassi tärin-
gumängu. Olime selle üle 
rõõmsad, sest mängida 
meile väga meeldib. Män-
gule nime leidmiseks pak-
kusime igaüks oma varian-
ti. Kõige rohkem tundus 
sobivat ühe õpilase poolt 
pakutud „Mesinik“, millest 
sai lõpuks „Mesimummid“. 
Kuna meie klass on väga 
jutukas ja tihti tekib oo-
tamatult ruumi sumin, 
siis see nimi sobis hästi. 
Ka koolis võib mesilaste 
kujutisi näha mitmel pool. 

Mängu tegemiseks jao-
tati meid töögruppidesse. 
Meist said kunstnikud, 
numbrialuste meistrid, 
numbrite kirjutajad, män-
gu kujundajad ning täringu 
kujundaja. Aitäh õpetaja 
Ain Söödile, kes valmistas 
täringu tooriku. Määra-
sime nn mängu hoidja, 
kelleks sai hääletamise 
tulemusel Henri. Tema 
ülesandeks on jälgida klas-
simängu kasutamist ja kor-
rashoidmist. Ametimärgi 
pildistajaks sai Reimo, 
kes aitas mängu tegemist 
jäädvustada. Meie arvates 

ei olnud täringumängu 
meisterdamine väga raske. 
Ühes töögrupis lõigati välja 
numbrialuseid, edasi liiku-
sid need teise töögruppi, 
kus kirjutati nende peale 
numbrid ühest kuueküm-
neni. Õpilased jälgisid ise, 
et kõik vajalikud numbrid 
saaksid tehtud. Samal ajal 

kunstnike lauas joonistati 
mesilasi ja lilli. Pildid said 
väga erinevad ja ilusad. 
Mängu kujundajad asusid 
laialilaotatud tapeedirulli 
juurde ja alustasid män-
guala loomist, kus sai ka-
sutada oma kujutlusvõimet 
ning proovida neid ellu viia. 
Tõnis kirjutas sinna män-

gu nime, stardikoha ning 
hiljem mängu lõpukoha. 
Teised alustasid mängu-
alale numbrite kleepimist. 
Kunstnikud sättisid sinna 
oma joonistatud mesimum-
me. Määrati mängu reeglid 
ja käigud ehk mängualal 
nuppude liikumise võima-
lused. Täringumängul on 
väga suur osa juhusel, aga 
tahtsime muuta mängu 
veelgi põnevamaks. 

Mängu loomisesse andsid 
oma panuse kõik õpilased, 
saades oma ülesannetega 
väga hästi hakkama. Kuna 
tegime klassikaaslastega 
head koostööd, siis mängu 
valmimine sujus kiires-
ti. Jõudsime tunni lõpus 
mängida ka uhiuut tärin-
gumängu „Mesimummid“, 
mis tundus väga lõbus. 
Nuppudena kasutasime 
värvilisi limonaadipudelite 
korke. Oleme uhked oma-
loodud mängu üle.  
     
 Juhan Liivi nim Alatskivi kooli 

1. klassi õpilased 
Grete Ilves, Henri Punga, 
Kaily Eliise Peedo, Reimo 

Krehhov ja 
juhendaja Piret Kaur

Meisterdasime ise oma klassi täringu-
mängu „Mesimummid“

Suukulu Stuudio vaata-
jamängus kutsuvad saa-
tejuhid Ingrid Sinilaht ja 
Neeme Lõhmus iga kahe 
nädala tagant ära arvama 
Peipsiääre valla erinevaid 
kohti ja objekte. Ühtlasi 
on see neile endile hea 
võimalus paremini tundma 
õppida oma kodukohta.

2. vaatajamängu küsimu-
se esitas Ingrid Alatskivi 
lossi jääkeldri juures. Kuna 
vallas on mitmeid mõisa-
aegseid hooneid, osutus 
küsimus parajaks pähkliks 
ja vajas lisavihjeid. Miks on 
videos nähtava ukse kohal 
ava? Kas keegi kasutab 
seda hoonesse pääsemi-
seks? 

Tegemist on Alatskivi 
lossi pargis asuva ajaloolise 
ja ühtlasi käsitiivalistele 
oluliseks pelgupaigaks ku-
junenud jääkeldriga, mida 
kutsutakse ka nahkhii-
rekeldriks. Eestis määra-
tud 11 nahkhiireliigist on 
Alatskivil kindlaks tehtud 
tervelt kaheksa: tiigilend-
lane, suurvidevlane, par-
gi-nahkhiir, veelendlane, 
põhja-nahkhiir, suurkõrv, 
kääbus-nahkhiir ja hõbe-
nahkhiir.

2010. aasta 8. märtsi 
Eesti Päevalehes räägib 
Keskkonnaameti kaitse 
planeerimise spetsialist 
Marica-Maris Paju loodus-
kaitsjate plaanidest seoses 
Alatskivi lossi jääkeldriga: 
„Ajalooline jääkelder on 

ajahambast niivõrd pu-
retud, et looduskaitsjatel 
on kavas see kaitsealuste 
heaks korda teha. Maaki-
videst ja punastest tellis-
test ehitatud uhke keldri 
fassaad on juba äärmiselt 
kehvas olukorras ja karde-
takse, et see võib peagi kok-
ku variseda. See tähendaks 
nahkhiirtele ühe olulise 
talvitumiskoha kadumist. 
Kuna Tartumaal ja Lõuna-
Eestis üldse nahkhiirtele 
talvitumiseks sobilikke 
koopaid peale Piusa liiva-
koobaste pole, on kasutu-
sest välja langenud vanad 
mõisakeldrid nendele eriti 
olulised. Nende näol pole 
tegu mitte betoonist vala-
tud, vaid tellistest ja pae-
kivist ehitatud keldritega, 
mille seintes olevates kuni 
paari sentimeetri laiustes 
õõnsustes ja pragudes saa-
vad nahkhiired talve mööda 
saata. ”

Alatskivi on nahkhiirtele 
meelepärane paik – toi-
tu pakkuv paisjärv, varju 
pakkuv mõisapark ning 
kirik. Kas 12 aastat tagasi 
korda tehtud Alatskivi lossi 
jääkelder on nahkhiirtele 
endiselt ka meelepärane 
talvitumispaik? Loodame.

Suukulu Stuudio vaata-
jamängus on lisaks Pala 
pulli kujule ja Alatski-
vi lossi jääkeldrile kõla-
nud veel kolm küsimust:  
3. vaatajamängu küsimuse 
esitas Neeme Välgi külas 

metsasel künkal asuva Väl-
gi Püha Aleksander Nevs-
ki õigeusu kiriku kohta;  
4. vaatajamäng viis Ingridi 
Kasepääle kunstikeskuse 
AmbulARToorium rõõmsa-
värviliste uste juurde ning 
5. vaatajamängu küsimuse 

esitas Neeme Kallaste lau-
lulaval. Nendest kohtadest 
kirjutame pikemalt juba 
järgmistes vallalehtedes.

Suukulu Stuudio vaata-
jamängu senised võitjad:  
1. vaatajamängu võitis Teet 
Polman, 2. vaatajamän-

gu Anne Toome, 3. vaa-
tajamängu Viktoria Arro,  
4. vaatajamängu Anžela 
Remets ja 5. vaatajamängu 
Siret Vagula. Palju õnne!

Vaatajamäng on leitav 
Suukulu Stuudio YouTube´i 
kanalilt. Sealt saab järele 
vaadata ka kõiki varase-
maid küsimusi ja vastuseid 
ning kaasa lüüa käimasole-
vas mängus.

Vaata! Mõistata! Mängi 
kaasa!

Suukulu Stuudio vaatajamänguga õpid kodukohta tundma

Kasuta oma kodumaja rekonstrueerimiseks või päi-
kesepaneelide paigaldamiseks KredExi väikeelamute 
rekonstrueerimistoetust!

Taotlusvoor avati 6. aprillil. Taotlusvoor on avatud 
toetuse eelarve ammendumiseni.

Väikeelamute rekonstrueerimistoetuse taotlemisel 
on seekord senisest suurema tähelepanu all päikese-
paneelide paigaldamine koos katuse või fassaadi soo-
justamisega.

Toetus on mõeldud majadele, mis on kasutusele võetud 
enne 2000. a.

Terviklikul rekonstrueerimisel saab toetust vastavalt 
piirkonnale kuni 50% tööde kogumaksumusest maksi-
maalselt 40 000 eurot.

Vaata täpsemaid tingimusi KredExi kodulehelt.
Küsimused saada aadressile eramu@kredex.ee.

Toetus on suunatud madala sissetulekuga peredele, kus 
kasvab vähemalt kolm kuni 19-aastast (kaasa arvatud) last 
ja kes moodustavad ühise leibkonna. Toetussumma on kuni  
10 000 eurot. Kolme- ja neljalapseline pere, kellele 
on eelnevalt ühe korra kodutoetust eraldatud, saab 
teistkordselt toetust taotleda 5000 eurot. Viie- ja 
enamalapseline pere, kellele on eelnevalt ühe korra 
kodutoetust eraldatud, saab teistkordselt taotleda  
10 000 eurot.

Kodutoetuse 2022. a taotlusvoor on avatud  
25.04–06.06.2022.

Taotlusi saab esitada KredExi e-teenuste keskkonnast 
või e-posti teel aadressil toetused@kredex.ee (dokumen-
tide allkirjastamiseks vajalik digitaalse allkirjastamise 
võimalus). Taotlusi saab esitada ka paberil, posti teel 
aadressil „Kodutoetus“, Ettevõtluse ja Innovatsiooni SA, 
Hobujaama 4, Tallinn, 10151. 

Täpsema info taotlemise tingimuste ja taotluste esi-
tamise kohta leiate KredExi kodulehelt https://kredex.
ee/et/kodutoetus.

KredEx avas 25. apillil lasterikaste 
perede kodutoetuse taotlusvooru

KredEx avas väikeelamute rekonst-
rueerimistoetuse taotlusvooru

Alatskivi lossi jääkelder aastal 2010.

1. klassi õpilaste tehtud mäng Mesimummid.           FOTO: PIRET KAUR

Korda tehtud ja nahkhiirte talvitumispaigaks kohandatud Alatskivi lossi 
jääkelder 2013. a. FOTOD: REET KRUUP
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21. märtsil osalesid 7.–9. 
klassi õpilased Tartu tähetor-
nis õppeprogrammil “Vulkaa-
nid ja maavärinad”. Program-
mi alguses meenutati Maa 
siseehitust ja laamade paik-
nemist. Seejärel tutvuti erine-
vate maailma vulkaanidega 
ning nende asupaikadega, 
kasutades selleks maailma 
vulkaane tutvustavaid kaarte 
ja laamade puslet. Lisaks tut-
vuti Tähetorni ekspositsioo-
nis olevate eksponaatidega. 
Lõpuks tekitati omavahelisi 
seoseid laamade liikumise, 
maavärinate ja vulkaanide 
vahel. 

22. märtsil osalesid 5.–6. 
klassi õpilased Tartu ülikooli 
muuseumis Hullu Teadlase 
koolitunnis: Vesi. Programmi 
käigus uuris Hull Teadlane 
koos õpilastega vee koostist 
ja omadusi, selgitas erinevaid 
mõisteid, arutles vee vaja-
likkuse ning säästmise üle. 
Õpilastel oli võimalik jälgida 

erinevaid katseid ning ka ise 
neid läbi viia. Mõlema päeva 
õppeprogrammi toetas SA 
Keskkonnainvesteeringute 
Keskus.

28. märtsist kuni 1. april-
lini oli koolis Ukraina nädal. 
Terve nädala jooksul õpiti 
tundma ukraina keelt, aja-
lugu, muusikat, kultuuri, 
kirjandust ja toitu. Koolimaja 
kaunistati Ukraina nädala 

puhul Ukraina lipu värvide 
ja rahvarõivaste mustritega.

4. aprillil said õpilased vaa-
tamas käia võrkpalliklubi 
Bigpank Tartu finaalmängu. 
Väga huvitava mängu võitis 
Tartu meeskond. Õpilased, 
kes varem pole käinud suur-
võistlusi vaatamas, said suu-
repärase emotsiooni ja jäid 
õhtupoolikuga väga rahule. 
Suur tänu SK Duo ja Hendrik 

Rikand, et pakkusite õpilaste-
le fantastilise võimaluse koge-
da spordivõistluste elamust.

7. aprill oli ülemaailmne 
tervisepäev. Seda päeva tä-
histas kogu koolipere matka-
päevana Alatskivil. Alatskivi 
matkarada on 4,5 km pikk 
ja läbisid selle nii 1. klassi 
lapsed kui ka 9. klassi noored. 
Rada oli lumine ja sadas õrna 
vihma. Matkarajal ootas mat-
kaselle kolm erinevat punkti. 
Kõikides punktides olid erine-
vad tegevused. Ühe, võibolla 
kõige meeleolukama punkti, 
aitasid sisustada Kaitseliidu 
Põhja-Tartumaa malevkonna 
liikmed. Selles punktis said 
lapsed sõita soomukiga. Suurt 
rõõmu pakkus see nii õpilaste-
le kui ka õpetajatele. Täname 
Põhja-Tartumaa malevkonda!

Meie tegemistel saab silma 
peal hoida Vara põhikooli 
Facebooki lehel.

VARA PÕHIKOOL

Meie siin Vara põhikoolis

 2. klassi koostatud plakat Ukraina nädalal õpitust.    FOTO: MARI-LIIS LUHAMÄE

Märts oli teatrikuu, sel puhul käisid kõik meie kooli õpi-
lased koos õpetajate ja huviliste vanematega Tartus teatris. 

Kõige nooremad, 1.–4. klass, külastasid Teatri Kodu, 
kus vaatasid teatrinukkude näitust ja lustakat-õpetlikku 
etendust „Sööbik ja Pisik”. Koolis jätkus aruteluteemat 
veelgi, näiteks 1. kl lapsed tegid kunstitunnis 3D-pliiatsi-
tega omale isikliku pisitegelase.

Vanemad klassid said oma teatrielamuse juba Vanemuise 
suures majas. 5.–6. klass vaatasid balletti „Luikede järv” 
ja 8.–9. klass muusikali „Nunnad hoos”. Oli, mille üle 
mõtteid vahetada ja mida veel kaua meenutada. Mõlemad 
on omas žanris väga tugevad lavastused, emotsionaalsed 
ja värvikad – soovitame julgesti kõigile! 

Nalja- ja tervisekuu aprill sai hoogsa sissejuhatuse kos-
tüümide, lustakate vahetundide ja isegi teistmoodi tundi-
dega. Mõne killu sellest võisid huvilised leida Facebooki 
sirvides. Naer on terviseks – see pole tühi väljend, vaid 
teaduslikult kinnitust leidnud fakt. Loodetavasti aitavad 
ka tervisenädala tegevused ja saabuv koolivaheaeg kevad-
väsimusele vastu seista.

Meie kooli üks olulisi eripärasid ja väärtusi on kahe koha-
liku kultuuri traditsioonide järgimine. Tähtpäevi on seega 
topelt, nii ka kevad- ehk lihavõtte- ehk ülestõusmispühade 
puhul. Meenutame ammuseid sündmusi Jeruusalemmas, 
mis panid aluse kristlusele ja on teiste seas olulised nii 
vanausulistele kui ka luterlastele. Isegi mittekristlastele 
– sest kellele ei meeldiks punane päev kalendris. Kas vii-
mased aga teavad näiteks, miks on pühadel sellised nime-
tused, miks kestavad need nii mitu päeva ja mis pistmist 
on Jeesusel munade värvimisega? Kultuur ja tavad teevad 
meist selle, kes oleme.

KRISTA TÕNNOV
Kolkja Lasteaed-Põhikooli õpetaja

Kevadeootus Kolkjas

Kevade esimesel koolipäe-
val pandi suusahooajale 
punkt kooli meistrivõist-
lustega paarissprindis. 
Vanusegruppide kiiremad 
suusasprindipaarid olid Li-
sanna Juhkov-Riko Reisen-
buk, Karmen Kivistik-Oskar 
Raudmäe, Meribel Tarto-
Ron Rasmus Raudjärv.

24.03  toimus kultuurima-
jas õpilasesinduse korral-
datud playback show, kus 
lavale astusid  eriilmelised 
kollektiivid kodumaalt ja 
võõrsilt. Rõhku oli pandud 
kostüümi- ja aksessuaari-
valikule. Žürii lemmikuks 
osutus Mr Happyman`i po-
purrii 6. kl esituses, publiku 
poolehoiu pälvis Arop alias 
Christian Poll. Jagati ka 
hulgaliselt eripreemiaid, 
palju elevust tekitas õpeta-
jate suusabaasi tantsupidu 
ehk “Vana klaver”.

25.03 osalesid Sandra  
Malene Ottson ja Emma-
Lotta Oras bioloogiaolüm-
piaadi piirkonnavoorus, 
õpetaja Merje Ottson. Lää-
nemere projekti linnuvik-
toriinist võttis edukalt osa 
Sandra Malene Ottson.

30.03 korraldas Tipu loo-
duskool 6.–8. kl õpilastele 
jäätmeauditi, kus anti üle-
vaade jäätmete üldisest tek-
kest, analüüsiti, sorteeriti 
ja kaaluti eelmisel päeval 
koolis tekkinud prügi. Ette 
oli valmistatud erinevad 
võimalused prügi taaska-
sutuseks, prooviti paberi 
valmistamist ja paberpu-
nutisi, tehti plekkpurkidest 
küünlaaluseid ja putuka-
hotelle. Ees ootab veel mit-
meid keskkonnateemalisi 
loenguid, õpitubasid ja õp-
pereise, projekti toetab KIK.

Märtsi lõpus toimus Elvas 
XIV Mitteteatrite festival, 
kus osalesid noored näitle-
jad Tartu-, Põlva-, Võru-, 

Valga-, Jõgeva- ja Viljandi-
maalt. 5. kl näitlejad esita-
sid J. Aitaja „Kanged mehed 
Ruusaaugult“, mille oli la-
vaküpseks seadnud õpetaja 
Marve Juursalu. Žürii poolt 
tunnustati näitlejapreemia-
ga koguni nelja meie kooli 
õpilast: Lenna-Riin Oras, 
Karmen Kivistik, Oskar 
Raudmäe ja Robin Värk. Oli 
väga tore ja kogemusterohke 
päev.

Aprillis osalesid õpilased 
Palamuse Metsaselts MTÜ 
poolt SA Erametsakeskuselt 
taotletud toetusel erinevatel 
õppepäevadel Luua met-
sanduskoolis. Õppepäevade 
eesmärgiks on tutvustada 
õpilastele metsandust ja 

sellega seonduvat ning pro-
pageerida metsandusega 
seotud ameteid. 1.–3. kl tut-
vusid kooli õppeklassidega, 
seiklesid metsas otsides ke-
vademärke, õppisid matka-
rajal üksteisega arvestama 
ning jälgima looduses toimu-
vat. 6.–7. kl määrasid puid 
nende tüve järgi, jälgisid si-
mulaatorites harvesteridega 
puude langetamist. Tutvuti 
erinevate turvavarustuste 
ning kett- ja ketassaagidega, 
oli võimalus ka ise aja peale 
saeketti vahetada.

7. kl osales õpilaste tea-
dusfestivalil Eesti Rahva 
Muuseumis, kus ammuta-
ti inspiratsiooni loovtööde 
tegemiseks, külastati ka 

tagurpidi maja. 8. kl tutvus 
Tartu vanalinnaga ning vaa-
tas  noorteetendust “Mitte 
midagi”.

Meie tegemisi saab jälgida 
A. Haava nim Pala kooli 
Facebooki lehel.

Lastevanemate koos-
olek toimub 10. mail kell 
17 kooli saalis, oodatud on 
ka uuel õppeaastal meie 
koolis õppimist alustavate 
laste vanemad. Uusi õpi-
lasi ja vanemaid ootame 
kooliga tutvuma maikuu 
jooksul, soovitav eelnev 
kokkulepe direktoriga.  
Avaldusi ootame 8. juuniks.

PALA KOOL

Kevade algus Palal

FOTO: AIMI TRANKMANN 

Ожидание весны в Колкья
Март стал театральным месяцем, когда все наши школь-

ники, вместе с учителями и заинтересованными родите-
лями, побывали в Тарту на театральном представлении.

Самые младшие, ученики 1–4 классов, посетили Теа-
тральный дом, где полюбовались на выставку театраль-
ных кукол и посмотрели забавное и поучительное пред-
ставление «Кариус и Бактериус». В школе продолжили 
обсуждение темы: так, первоклассники на уроке искусства 
с помощью 3-D карандашей попытались создать собствен-
ных микрогероев.

Старшеклассники получили свой театральный опыт 
уже в большом здании театра «Ванемуйне». 5–6 классы 
смотрели балет «Лебединое озеро», а школьники постар-
ше — мюзикл «Действуй, сестра». По горячим следам было 
что обсудить и что запомнить. Обе постановки — очень 
сильные в своих жанрах, эмоциональные и красочные. 
Смело рекомендуем к просмотру!

День смеха, а заодно и весь месяц апрель, получил задор-
ное вступление благодаря костюмам, веселым переменам 
и даже урокам на иной лад. Те, кому интересно, могут по-
знакомиться с репортажем об этом мероприятии на нашей 
странице в сети «Фейсбук». Смех благотворно влияет на 
здоровье, и это не пустые слова, а научно доказанный факт. 
Надеемся, что противостать весенней усталости помогут 
также мероприятия Недели здоровья и приближающиеся 
каникулы.

Одна из важных особенностей и достоинств нашей шко-
лы — это следование традициям двух местных культур.  
Поэтому и праздники мы отмечаем вдвойне, в том числе 
это касается и Весенних праздников или Пасхи, она же 
Светлое Воскресение Христово. Вспоминаем давние собы-
тия в Иерусалиме, которые положили начало христианству 
и имеют большое значение как для староверов, так и для 
лютеран. Да и для неверующих тоже — кому не понравится 
красный день в календаре… Но знают ли последние, на-
пример, почему эти праздники называются именно так, 
почему длятся столько дней и какое отношение к Иисусу 
имеют крашеные яйца? Культура и обычаи делают нас 
теми, кто мы есть.

КРИСТА ТЫННОВ
учитель основной школы —детского сада Колкья
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TULEVASED SPORDISÜNDMUSED

Varal toimus traditsiooniline 
Kaarli kabeturniir

Laupäeval, 2. aprillil pärast kaheaastast koroonast 
tingitud pausi korraldas sihtasutus Vara Sport 13. Kaarli 
kabeturniiri. Turniiril osales erineva kogemusepagasiga 
18 võistlejat, kõige noorem 9-aastane ja kõige vanem 
93-aastane legendaarne Olev Taaramäe. Konkurents 
oli tihe. Meestest oli parimad Uno Plakk, Enno Eerma, 
Indrek Kuusk ning endine kirikabe maailmameister 
Jüri Lätt, kes jagas 7.–10. kohta. Naiste parim oli meie 
valla esindaja Riina Jaanuska-Enno (jagas üldjärjestuses 
5.–6. kohta).

MADIS AVI
SA Vara Sport

Selgus järjekordne Peipsiääre valla 
meister lauatennises

Aprillikuu esimesel lau-
päeval kogunesid Peipsiää-
re valla lauatennisemängu 
harrastajad Koosa mängude 
majja, et panna oma oskused 
proovile III Peipsiääre valla 
meistrivõistlustel lauaten-
nises. Pärast kaheaastast 
pausi tuli meistritiitli eest 
võitlema viis erineva elu- ja 
mängukogemusega mees-
mängijat. Kõik viis osalejat 
mängisid omavahel ühe 
korra turniirisüsteemis läbi 
ning võidult võidule marssis 
käesoleval aastal võistluste 
noorim osaleja Andre Pärn, 
kes ei kaotanud meistri-

tiitlit võites mitte ühtegi 
geimipunkti. Hõbemedali 
võitles endale välja suu-
rima kogemuse pagasiga 
Vladimir Kostin ning veel-
gi pingelisem heitlus käis 
pronksmedalile, kus oma 
võimaluse kasutas edukalt 
ära Vallo Koort, kes otsus-
tavas mängus suutis napilt 
parem olla Tanel Elkenist, 
kellele kuulus seega 4. koht 
ning 5. koha teenis meistri-
võistlustel Taivo Hint.

PRIIT ALLIKIVI
Sporditööspetsialist

Alatskivi kooli võistkonnad teenisid Peipsiääre 
koolispordi saalijalgpalli võistluselt kaksikvõidu

Naljakuu esimesel tei-
sipäeval, 5. aprillil toimu-
sid jaanuarikuus edasi 
lükatud Peipsiääre valla 
koolispordi meistrivõist-
lused saalijalgpallis 4.–6. 
klassile. Võistlustules oli 
kokku neli võistkonda kol-
mest erinevast koolist. 
Kahe esindusega oli väljas 
Juhan Liivi nim Alatskivi 
kool  lisaks veel võõrustaja 
Vara ja Pala. Kokku män-
giti kümme mängu, pärast 
mida loeti tabelis punk-
tid kokku ning selgus, et  
3.–4. koha selgitamiseks 
tuleb lisaks üle lugeda ka 
väravate vahe. Nimelt olid 
Pala ja Vara võistkonnad 
mõlemad teeninud oma-
vahelisest mängust viigi-
punkti ning lõplike kohta-
de selgitamisel oli väiksem 
väravate vahe võõrustaja-
tel. Seega A. Haava nim 
Pala kooli võistkonnale 
kuulus 4. koht ning Vara 

põhikooli esindus lõpetas 
võistlused pronksmedalite-
ga. Kahe võiduga just Vara 
ja Pala kooli eakaaslaste 
vastu saavutas meistri-
võistlustel II koha Juhan 
Liivi nim Alatskivi kooli 2 
võistkond ning omakorda 
kolm võitu saavutanud ja 

ühe värava endale lüüa 
lasknud Juhan Liivi nim 
Alatskivi kooli 1 võistkond, 
teenis Peipsiääre valla 
koolispordi saalijalgpal-
li meistritiitli. Võidukas 
meeskonnas mängisid Ric-
hard Kuusmaa, Sergei Pol-
jakov, Nevil Laumets, Emil 

Laumets, Kevin Arly Laa-
nemets, Robin Reimann 
ning juhendaja Kristjan 
Kallavus. Järgmised Pei-
psiääre valla koolispordi 
meistrid selguvad juba 
maikuus.

PRIIT ALLIKIVI
Sporditööspetsialist 5. mail kell 18 Pala discgolfipargis  Peipsiääre valla 

meistrivõistlused discgolfis, I etapp 

10. mail kell 18 Koosa discgolfipargis  
Peipsiääre valla meistrivõistlused discgolfis,  
II etapp  

18. mai kell 10 Alatskivi staadionil  Peipsiääre valla 
koolispordi MV kergejõustik 1.–9. kl.

25. mail kell 18  Alatskivi discgolfipargis  
Peipsiääre valla meistrivõistlused discgolfis,  
III etapp   

31. mail kell 18 Alatskivi lossi ümbruses Lossijärve 
kevadjooks lastele  

2. juulil  kell 10 Alatskivi staadionil ja selle ümbru-
ses V Peipsiääre valla suvemängud 2022.

    
Lisainfo: www.peipsiääresport.ee     

Tervitus spordimeelsele vallarahvale!
SPORDIKLUBI "JUKU" sai 10-aastaseks!

20. aprillil 2012.a. toimunud üldkoosolekul reorganiseeriti Alatskivil 
2000.a. septembris  loodud Korvpalliklubi "Juku"  Alatskivi Spordi-
klubiks "Juku".

Vaprust ja visadust, edu ja õnne ning vankumatut kindlust tead-
misest, et vaid "Terves kehas on terve vaim!"

Margit Kilter

Alatskivi kooli võistkonnad Peipsiääre koolispordi saalijalgpalli võistluselt.                  FOTO: PRIIT ALLIKIVI

III Peipsiääre valla meistrivõistlustel lauatennises osalejad.  
                                                                            FOTO: PRIIT ALLIKIVI

Kaarli kabeturniiril osalejad.                                       FOTO: TIINA EDENBERG

VARJEVÕRKUDE MEISTERDAMINE
ALATSKIVI LOSSIS

Ootame kõiki lossi varjevõrke punuma!
Info ja kontakt Terje Sööt 53452192

 Lossi 6, Alatskivi alevik, Peipsiääre vald

Hea Peipsiveere valla elanik -  
AITA LEIDA MAAKONNA TUBLIMAID ETTEVÕTJAD!

Nimelt on Tartu Ärinõuandla koostöös Tartumaa omavalitsustega 
taas läbi viimas Tartumaa ettevõtluse auhinna konkurssi autasus-
tamaks maakonna parimaid ettevõtteid. 
L ö ö  k a a s a  j a  e s i t a  k a n d i d a a d i k s  e t t e v õ t e ,  
kes Sinu arvates väärib esile tõstmist, sh:
* kes on silma paistnud kohaliku elu edendamisel, toetanud 
kohalikku kogukonda ja kogukondlikke algatusi, ja/ või
* kes on panustanud/ panustab oma töötajate  
heaolusse,
* või lihtsalt ettevõte, kes on väike ja tubli.

Kandidaatide esitamise tähtaeg 17. juuni.
Vaata täpsem info tunnustamise kohta Tartu Ärinõuandla kodulehel: 

https://arinouandla.ee/voog/tartu-maakonna-tublimad- 
ettevotted2021/

Hea ettevõtlus- ja/ või töökogemusega ettevõtlik naine - 

TULE HÄKATONILE!
Tartu Ärinõuandla ja Jõgevamaa Arendus- ja Ettevõtluskeskus korraldavad  
2.-3. juunil 2022 Lõuna-Eesti ettevõtlike naiste häkatoni, kuhu - nagu nimigi ütleb 
- on oodatud AINULT NAISED!:)
□️ Häkatonile on osalema oodatud nii olemasoleva ettevõttega naised,  
    kes tahavad  luua uut teenust/ toodet, 
□️ naised, kes soovivad jätta palgatöö ja/ või alustada ettevõtlusega või kes  
     soovivad kannapööret elus!
□️ Häkatonile on oodatud ka sotsiaalse, kogukondliku loomuga ideed - kuid  
    võib tulla ka täitsa ilma ideeta! 
□️ Vajalik on eelnev ettevõtlus ja/ või töökogemus!
□️   Vajalik on huvi, soov ja valmidus teha koostööd NAISkonnas!
□️  Sind on ootamas põnevad inspiratsiooniesinejad ja mentorid.
□️  Auhinnad parimatele naiskondadele!

Häkaton toimub Mäeotsa puhketalus  
(https://maeotsapuhketalu.ee/ee/), kuhu viib ühiselt tellitud buss  

2. juunil kl 15 paiku ja toob tagasi järgmisel päeval, 3. juunil umbes kl 18ks. 

Täpsem programm ja registreerumine Tartu Ärinõuandla kodulehel kuni  
27. maini https://arinouandla.ee/voog/naiste-hakaton/ 

Häkaton on rahastatud Euroopa Liidu Regionaalarengu Fondist.



10 PEIPSIÄÄRE TEATAJA•nr 4• Aprill 2022

В ВОЛОСТНОМ СОВЕТЕ

За достоверность информации, орфографию  и пунктуацию публикуемых в «Вестнике Пейпсияэре» статей и сообщений несут ответственность авторы публикаций.

Интервью с Пийбе Коэметс — новой волостной старейшиной

Пийбе Коэметс вступила в 
должность старейшины во-
лости Пейпсияэре 1 апреля 
2022 года. В нашем волостном 
управлении она работает с  
1 июля 2021  года: первые не-
сколько месяцев Пийбе труди-
лась в должности специалиста 
по окружающей среде, а затем 
приступила к обязанностям 
специалиста по развитию и 
закупкам. Всегда заряжена 
позитивной энергией, добро-
сердечна и способна вдохно-
вить окружающих — именно 
так можно охарактеризовать 
нового руководителя нашей 
волости.

Говоря о себе, Вы упомяну-
ли, что прошлое связывает 
Вас с разными местами наше-
го муниципалитета. Расскажи-
те об этом подробнее.

Я выросла в Луха, что в 3 км 
от Кооза в направлении Кава-
сту. В то время в деревне было 
много детей, с которыми я могла 
играть в свои детские игры. Нам 
никогда не было скучно. Будучи 
детьми, выросшими в деревне, 
мы с раннего возраста были 
приучены выполнять разные 
сельскохозяйственные работы: 
пропалывать сорняки, рыхлить 
землю, помогать старшим во 
время сенокоса. Оглядываясь 
назад, я благодарна своим роди-
телям за это. Лучшей наградой 
за труд было купание в озере. 
Когда работа была выполнена, 
отец отвозил нас на автомобиле 
к водоему. Особенно радовались 
мы возможности побывать на 
побережье Чудского озера, но 
впечатления, полученные на 
озере Кунингвере, также оста-
нутся в моей памяти на всю 
жизнь. Помню, как в озере Ку-
нингвере ловили раков, а потом 
отваривали в кастрюле, но я не 
осмеливалась попробовать их 
на вкус. Бывало, что мы на вело-

сипедах ездили к озеру Метса-
киви. А если среди деревенской 
детворы находилось много 
таких, кто не имел собственно-
го велосипеда, то ходили всей 
гурьбой пешком. На самом деле, 
в Метсакиви было два озера, 
подходящих для купания, но 
мы с ребятами предпочитали 
купаться в том, что помень-
ше. Сейчас его берега заросли 
кустарником. Одна из важных 
деталей, которые с возрастом 
не забываются, — это как мы по-
купали в магазине мороженое. 
Его ведь продавали не каждый 
день, поэтому надо было ходить 
в магазин по определенным 
дням и к нужному времени. В 
трех километрах от моего дома 
находился магазин Тяхемаа, от-
куда мы и приносили любимое 
лакомство. Бывало, что я ездила 
в магазин на мотовелосипеде, 
так как это было быстрее, чем на 
обычном велосипеде, и мороже-
ное не успевало растаять. Тогда 
я привозила мороженое для 
всех своих деревенских друзей, 
с которыми мы вместе играли.

Я была в числе первых вы-
пускников детского сада в Ко-
оза, после чего поступила в 
Коозаскую начальную школу, а 
затем — в Алатскивискую сред-
нюю школу им. Юхана Лийва. С 
поселком Алатскиви я знакома 
очень хорошо, так как физ-
культурные занятия по бегу и 
катанию на лыжах проводились 
в алатсквиском Оленьем парке. 

Почему Вы решили вер-
нуться назад, в места своего 
детства? 

Это получилось само собой, 
я никогда не настраивала себя, 
что непременно должна вер-
нуться. Одной из причин, ве-
роятно, стал факт, что в 2002 
году опустел дом моего отца, 
находившийся в нескольких ки-
лометрах от нашего дома. Мне 
было грустно это видеть, ведь 
в былые времена здесь кипела 
жизнь. Мы с мужем полюбили 
это место, хотя к тому времени 
дом стал непригодным для жи-
лья. В 2015 году, еще не вполне 
понимая зачем, мы приступили 
к ремонту дома. С этого все и на-
чалось, и вот, наша семья живет 
здесь уже 2,5 года.

Чем Вы занимаетесь в сво-
бодное время, чем увлекае-
тесь?

В свободное время я зани-
маюсь реновацией окон своего 
дома. На то, чтобы привести в 
порядок все окна, расположен-
ные в самом доме, ушло три 
года. Сейчас занимаемся окнами 
веранды: недавно закончили 
шпаклевать и остеклять, а даль-
ше предстоит их покраска.

Второе увлечение, на кото-
рое, правда, остается гораздо 

меньше времени, — это ланд-
шафтный дизайн. В свое время я 
решила освоить эту профессию, 
чтобы создать уют вокруг свое-
го дома. Поскольку это старый 
хуторской дом в сельской мест-
ности, мне хотелось получить 
необходимые знания, прежде 
чем что-либо предпринимать. 
Сейчас я сама делаю обрезку 
яблонь, когда-то посаженных 
дедушкой, и планирую сформи-
ровать клумбы из посаженных 
бабушкой цветов.

Практические занятия стара-
юсь чередовать с чтением книг. 
Из последних — «Серафима 
и Богдан» Вахура Афанасьева 
и «Мой Пейпсивеэре» Рауля 
Орешкина.

Безусловно, важную роль в 
моей жизни играют друзья, с 
которыми мы время от времени 
встречаемся и придумываем 
какие-то приятные совместные 
занятия: например, отправля-
емся в поход или наслаждаемся 
хорошим концертом.

Что Вы изучали, какие 
специальности освоили?

Моим первым образовани-
ем стал бухгалтерский учет, 
которому я обучалась в школе 
Мыдрику, расположенной в Ляэ-
не-Вируском уезде. Профессию 
ландшафтного дизайнера смог-
ла освоить в качестве хобби в 
Ряпинаской садоводческой шко-
ле. Затем я окончила Тартуский 
университет по специальности 
«управление информацией».

Где Вы работали до того, 
как переехали в Пейпсияэре? 
Пригодились ли ранее по-
лученные навыки и опыт на 
новом месте?

Прежде я работала в банков-
ской сфере. В 1998 году, когда 
моему второму ребенку испол-
нилось три года, устроилась 
на работу в банк: сначала в 
тартуский Сбербанк, который в 
том же году, после объединения, 
переименовали в AS Hansapank. 
Там я проработала банковским 
кассиром 7 лет. В 2005 году 
подала заявку в банк Nordea 
на должность консультанта 
по кредитам для частных лиц, 
где продолжила свою карьеру, 
став менеджером по обслужи-
ванию «золотых» клиентов, а 
позже — руководителем центра 
обслуживания. В Nordea я про-
работала в общей сложности 
13 лет. В 2019 году перешла на 
работу в банк Coop, где занима-
ла должность руководителя по 
общению с клиентами.

Полученные ранее знания и 
опыт позволили мне значитель-
но продвинуться как в целом по 
жизни, так и здесь, в волости 
Пейпсияэре.

Что Вы считаете своим са-
мым большим профессио-

нальным достижением на 
данный момент?

Я никогда не задумывалась 
о каких-то глобальных личных 
достижениях. Мне нравится ра-
ботать с людьми, а наибольшую 
радость приносит возможность 
оказать помощь другим. Разу-
меется, бывают случаи, когда 
помочь невозможно, и в этом 
случае надо уметь обосновать 
свое «нет». Каждый день, если 
ты делаешь что-то хорошее, 
— это уже профессиональное 
достижение.

Как бы Вы охарактеризова-
ли себя в роли простого чело-
века, волостного старейшины, 
руководителя?

Трудно охарактеризовать 
саму себя, об этом должны су-
дить окружающие. Меня знают, 
как добросовестного человека: 
если что-то пообещаю, то вы-
полню. Стараюсь относиться 
к другим с пониманием и ока-
зывать посильную помощь. А 
что касается должности руко-
водителя, то это звание меня 
не смущает, я по-прежнему 
остаюсь собой.

Что для Вас важно при раз-
витии и поддержании хоро-
шей рабочей среды в органи-
зации?

Важно, чтобы каждый из нас 
приходил на работу с радостью, 
это вообще самый главный 
фактор. Если день начинается 
позитивно, тебя ждут и ты ну-
жен другим, то все в порядке. 
Такие моменты нужно беречь 
и замечать.

Как Вы считаете, какова 
репутация нашей волости на 
данный момент?

Репутация муниципалитета 
хороша, но всегда есть возмож-
ности для ее улучшения. Если 
бы мы сегодня согласились с 
тем, что репутация волости 
отлична, то процесс дальней-
шего развития оказался бы под 
угрозой. 

Следили ли Вы до возвра-
щения в наши края за тем, что 
происходит в волости Пейпси-
яэре? Принимали ли участие 
в деятельности самоуправле-
ния, насколько внимательно 
следили за происходящим в 
волостном совете и волостной 
управе?

До своего переезда в волость 
Пейпсияэре я не принимала 
участия в местных начинаниях. 
Но я довольно хорошо осве-
домлена о ситуации в волостях 
Ранну и Элва, где жила раньше. 
Меня всегда интересовало, что 
и почему происходит в местном 
самоуправлении. Я постоянно 
принимаю участие в выборах в 
органы местной власти, считаю 
это гражданской обязанностью.

Прежнего волостного ста-
рейшину критиковали за то, 
что местные жители были 
недостаточно вовлечены в 
дела самоуправления. Каковы 
Ваши планы в этом направ-
лении?

К обязанностям волостно-
го старейшины я приступила 
совсем недавно, но ранее я 
прошла обучение в e-Akadeemia, 
которое затрагивало вопросы 
открытого управления. Кроме 
того, в Тартуском университете, 
в рамках исследовательской ра-
боты, на примере волости Элва 
я изучала вопрос о том, каким 
образом информация должна 
передаваться жителям волости 
и по каким каналам местное 
население предпочитает ее 
получать. Считаю это хорошей 
теоретической базой для того, 
чтобы запустить процесс изме-
нений. Порядок принятия реше-
ний должен стать прозрачным, 
а информация о деятельности 
волостного управления и во-
лостного совета — доступной 
для общественности. Наша 
команда разрабатывает план 
действий в этой сфере и дого-
варивается о конкретных целях 
для реализации системы откры-
того управления.

Нужно взаимодействовать с 
местными жителями и их объ-
единениями, общаться с ними 
вне стен волостного управле-
ния. Есть такой современный 
термин: «находиться в диалоге 
с жителями», что означает вов-
лечение общественности в про-
цесс принятия важных решений 
еще до начала запланированных 
мероприятий. Следует про-
водить публичные дискуссии 
и консультации. Также очень 
важно привлекать молодых 
людей и обращаться к ним за 
предложениями. Всем этим 
предстоит заниматься. Было бы 
неверно утверждать, что до сих 
пор обозначенным выше темам 
не уделялось никакого внима-
ния, но в будущем хотелось бы 
делать это более системно.

У нас есть масса примеров из 
других самоуправлений, когда 
какие-то изменения приводят к 
желаемому результату, а что-то 
вообще не работает, поскольку 
возникает противодействие со 
стороны населения. Мы учимся 
друг у друга, и я тоже учусь 
посредством обучения и нако-
пленного опыта.

По каким критериям Вы 
подбирали членов в состав 
волостного управления? 

Моя цель — привлечь в ко-
манду специалистов из раз-
ных сфер. В нашем волостном 
управлении работают предста-
вители финансового, социаль-
ного, сельскохозяйственного, 

экономического, культурного и 
образовательного направлений. 
Считаю, что в таком составе 
волостное управление способно 
принимать важные решения, 
касающиеся волости в целом, 
но самые значимые решения 
принимаются все же на уровне 
волостного совета.

Каковы отношения волост-
ного старейшины с оппози-
цией?

Я только приступила к обя-
занностям волостного старей-
шины, поэтому взаимоотноше-
ния пока на стадии формиро-
вания. Я открыта для хорошего 
рабочего взаимодействия со 
всеми членами волостного со-
вета.

Какие у Вас ожидания и 
надежды относительно управ-
ления волостью, какой Вы 
видите модель волостного 
управления в общем плане?

В целом нужно активнее вза-
имодействовать с общиной и 
снизить уровень бюрократии.

Назовите главную проблему 
нашей волости и варианты 
для ее решения.

Одна из насущных проблем 
— сокращение числа жите-
лей волости, но в аналогичной 
ситуации находятся и другие 
регионы Эстонии. Как-то я 
задумалась над тем, что у нас 
в стране выбирают летнюю, 
осеннюю, зимнюю и весеннюю 
столицы, так почему бы по тако-
му же принципу не присуждать 
титулы и на уровне волостей? 
Хорошо было бы придумать та-
кие титулы, которые найдут от-
клик у населения. Почему бы не 
получить титул «молодежной 
волости», чтобы целенаправ-
ленно развивать это направ-
ление? Такой подход помог бы 
привлечь в наши края молодое 
поколение. Разумеется, прежде 
всего нужно признать наличие 
проблемы, а затем попытаться 
совместными усилиями найти 
решение.

С каким сообщением Вы 
хотели бы обратиться к жите-
лям нашей волости?

Хотелось бы обратить вни-
мание на один момент. Если 
проехаться по территории во-
лости, то повсюду радуют глаз 
живописные уголки природы 
и ухоженные дома, но встреча-
ются и такие места, которые 
откровенно портят вид. Дале-
ко не всегда нужны большие 
ресурсы, чтобы облагородить 
территорию вокруг дома или 
предприятия: возможно, доста-
точно просто убрать мусор и 
снести ветхие постройки, чтобы 
вокруг снова стало красиво.

Будем беречь и ценить свой 
родной край!

Седьмое заседание II созыва волостного совета Пейпсияэре 
состоялось 23 марта 2022 года и прошло посредством электронной 
информационной системы VOLIS и онлайн-платформы Google Meet. 
В заседании приняли участие 20 депутатов из 21.

Перед тем, как приступить к обсуждению вопросов, включенных в проект повестки 
заседания, Свен Сярки ознакомил собравшихся с заявлением о выражении 
недоверия волостному старейшине Александру Широкову. Заявление подписали 14 
членов волостного совета, в связи с чем была инициирована процедура объявления 
вотума недоверия. Затем председатель волостного совета Калев Парик заявил о 
том, что он не поддерживает выражение недоверия действующему волостному 
старейшине.
В качестве первого пункта повестки заседания депутаты выслушали доклад о 
первом этапе проекта «Развитие трех культур в рамках туристического региона 
"Луковый путь"», который включает в себя работы по строительству пристройки к 
музею старообрядцев в Колкья. Информацией поделилась руководитель проекта 
Кади Плоом. В ходе продолжительной дискуссии было решено направить вопрос в 
комиссию по бюджету, которой поручено сформулировать официальную позицию.
Второй пункт повестки заседания был посвящен вопросам готовности в условиях 
кризиса. Заместитель председателя кризисной комиссии волости Пейпсияэре 
Сергей Тяпси и окружной полицейский Каупо Сирел представили обзор о готовности 
волости к возможному кризису и о деятельности кризисной комиссии в связи с 
военным вторжением России на территорию Украины. Также была затронута тема о 

превентивных мероприятиях по защите мирных жителей и о возможностях передачи 
информации в условиях кризиса.
Затем большинством голосов волостной совет утвердил следующие постановления:
• Бюджет волости Пейпсияэре на 2022 год;
• Введение в действие общей планировки волости Пейпсияэре;
• Внесение изменений в устав центральной библиотеки волости Пейпсияэре.
Большинством голосов были приняты следующие решения:
• утверждение рабочего плана постоянной комиссии по культуре и спорту, действующей 
при волостном совете Пейпсияэре;
• вступление в местную инициативную группу LEADER и определение региона 
деятельности;
• приобретение кадастровой единицы Хааватаре в деревне Хаавакиви;
• изменение структуры Коозаской библиотеки — центральной библиотеки волости 
Пейпсияэре. Согласно решению волостного совета, с 1 мая прекратят работу 
центры обслуживания в Нина и Кокора. Книги, хранящиеся в центре обслуживания 
Кокора, передадут в пользование читателям. Книги из центра обслуживания в Нина 
распределят между другими библиотеками волости.

Восьмое заседание II созыва волостного совета Пейпсияэре 
состоялось 1 апреля 2022 года в зале Алатскивиской школы 
искусств.

На заседании присутствовал 21 депутат, то есть на месте были все члены волостного 
совета.

Заседание началось с обсуждения первого этапа проекта «Развитие трех культур в 
рамках туристического региона "Луковый путь"», который включает в себя работы по 
строительству пристройки к музею старообрядцев в Колкья. Председатель комиссии 
по бюджету Анду Тырва представил мнение комиссии по поводу одобрительного 
решения о продолжении работ по проекту. Было принято протокольное решение о 
продолжении проекта.
Следующим пунктом повестки заседания стало объявление вотума недоверия 
волостному старейшине Александру Широкову. Решение поддержали 13 членов 
волостного совета из 21.
На том же заседании волостной совет решил избрать нового волостного старейшину, 
и Кюлли Муст выдвинула на эту должность кандидатуру Пийбе Коэметс, которая 
дала соответствующее согласие. По итогам тайного голосования новой волостной 
старейшиной выбрана Пийбе Коэметс, за кандидатуру которой было отдано 15 голосов.
Решено не менять условия вознаграждения главы самоуправления и утвердить 
ставку заработной платы новой волостной старейшины в размере 3 250 евро и 
ставку компенсации за использование транспорта в размере 335 евро. На прежнем 
уровне остались и суммы вознаграждения, выплачиваемые заместителю волостного 
старейшины Пеэтеру Киуру: заработная плата в размере 2 550 евро и компенсация 
за использование транспорта — 335 евро.
На заседании волостного совета был утвержден состав волостного управления, 
состоящий из семи членов: Пийбе Коэметс, Пеэтер Киуру, Калмар Раудсепп, Рутть 
Пирк, Мирье Пылд, Яан Сойева и Мари Нийтра.
Во время заседания велась прямая трансляция, запись которой можно посмотреть 
на домашней странице волости: www.peipsivald.ee/istungite-otseulekanded.

В ВОЛОСТНОМ СОВЕТЕ

 ФОТО: ВИКТОРИЯ АРРО
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KUI SA OLED:
kohusetundlik
täpne
aus
räägid inglise ja/või vene keelt
hea suhtleja
sõbralik
töökas
oled arvutiga sina peal

SIIS VÕID SOBIDA JUST MEILE!

Tegemist on täistöökohaga, tööle
asumise aeg mai lõpp 2022. CV ja
motivatsioonikiri saata aadressil
info@alatskiviloss.ee.
Küsi julgelt lisa!

Kandideerimise tähtaeg 22.05.2022
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Josephine
lillepidu

22.05.2022 Alatskivi lossis
algus kell 10.00
sissepääs prii

Josephine
lillepidu

22.05.2022 Alatskivi lossis
algus kell 10.00
sissepääs prii

 

 25. mai alates kell 10
PALA KULTUURIMAJAS

Etteregistreerimine 
telefonil 510 7867

*kuivasilmatest
*silmarõhu mõõtmine
*optilised päikeseprillid
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Avaldame kaastunnet 
Ellule ja poegadele 

peredega

ILMAR VEIDERI 
kaotuse puhul.

Töökaaslased endisest 
Kallaste 

Linnavalitsusest

Siiras kaastunne Olga 
Haljastele kalli ema

JULIA VALGE 
kaotuse puhul

Vara Maarahva Selts

Veeta OÜ pakub hooajalist 
(aprill-oktoober) tööd 

kurgitöötluses ja 
kasvuhoonetöötajale.

Peipsiääre vald, Sääritsa küla.  
Info tel  5660 8773 

veeta.info@gmail.com

KALJU LEMMIKSOO 
28.10.1941–18.03.2022

PJOTR KORNEJEV 
17.07.41–19.03.2022

ELLEN KEERO 
21.09.1932–23.03.2022

KALEV RAABE 
06.05.1949–03.04.2022

GENNADI BARHOV 
30.12.1949-11.04.2022

MARIA DOLGOVA 
25.07.1931–12.04.2022

PEIPSIÄÄRE VALD MÄLESTAB
MÄRTS/ APRILL 2022

UUED VALLAKODANIKUD

HUGO BJÖRN 
TSAKUHHIN  
12. märts 2022  
Koosa piirkond

ANNLEEN ELKEN  
17. märts 2022  
Alatskivi piirkond

SANDER DUBININ  
21. märts 2022 
Alatskivi piirkond

LISANDRA SAAR 
23. märts 2022  
Vara piirkond

ROMET SAAR  
23. märts 2022  
Vara piirkond

Maikuu sünnipäevalastel, kes ei 
soovi äramärkimist valla lehes, 
palume sellest teada anda 
13. maiks e-posti aadressile:  
viktoria.arro@peipsivald.ee või 
telefoni teel  523 8740

92 VALVE LAATSARUS

90 JEKATERINA BAUKOVA

88 KALJU LIMBERG

88 KALJU TAMM

87 VASSILI KUTKIN

87 ARNOLD PAAP

86 KALJO  KIILI

85 FOMAIDA DUBININA

85 MILVI TOOMING

85 VALENTINA ANSIP

83 KAARLI ISAAK

83 KAPITALINA BUBNOVA

83 IRINA KORŽEVITŠ

82 TOIVO PÕLDMA

81 LEIDA KITS

81 MILVI  LÄPISTOVA

81 ANTS LÄTT

81 ARVO SOIEVA

80 NELLI OPIKOVA

75 AAVO-TÕNU AID

75 ARNE KOKAMAA

75 MATRJONA REMETS

75 IRINA ŠUNKINA

75 ANU  KRIISA

75 VALENTINA JARKOVA

75 TAMARA SOLOVJOVA

75 TATJANA  SÜTT

70 LIIDIA ORLOVA

70 LEMBIT SEMILARSKI

70 HIONIA VOLÕNKO

70 ALEKSANDRA REMENTSOVA

PALJU ÕNNE!

EELK KODAVERE MIHKLI KOGUDUS 
Jumalateenistused Kodavere kirikus pühapäeviti kell 10.30.
EELK Kodavere Mihkli koguduse a/a EE331010102029040007

APRILLIKUU
SÜNNIPÄEVALAPSED

Müüa lõhutud küttepuud.  

Info 5345 7403, 5340 3583

OÜ ESTEST PR ostab metsa- ja 
põllumaad. Tel 504 5215,  
514 5215, info@est-land.ee

Maarja-Magdaleena külas 
müüa või vahetada avar rõduga 
3-toaline 81m2 mugavustega 
korter maamaja vastu. 

Tel 5697 5881.

Ostan kõiki Toyota marki 

sõidukeid. Sobivad veel 

Mitsubishi L200/Pajero Sport, 

Nissan Pick Up /Navara/King 

Cab ning Suzuki Grand vitara.  

Tel 5309 2650.

Korstnate ehitus ja remont koos 
vajalike plekitöödega. 
 joosep.sepp@mail.ee,  
Tel 5618 9517 

KUULUTUSED

Soojuspumpade müük 
ja paigaldus.

Tel. 5666 3185

EELK ALATSKIVI KOGUDUS
Jumalateenistused Alatskivi kirikus pühapäeviti kell 12.30. 
Alates 14.04 jumalateenistused Alatskivi kirikus. 
         Alatskivi koguduse a/a EE371010102021391000

pakub alates aprillikuust võõras-
ema, hooaja jooksul suures valikus 
lilleampleid, ripptaimi,begooniaid ja 

erinevaid suvelilli.
Pakume ettetellimisel lõikelilli ja 
lillekimpe. Võimalik tellida ka  

leinakimpe ja pärgi.

Oleme avatud 9-18
Tel 507 6775

FB: Vara Aiand
Instagram: leviisialilled

Sinu kinnistu väärib õiglast hinda.
Korraldame oksjoneid metsale,  raieõigusele 

ja põllumaale.

www.eestimaaoksjon.ee  
 Tel +372 509 9636

On saabunud ebakindlad
ajad. Oled mõelnud

kasvatada endale toit ise,
kuid vajad abi

mullaharimisel:
randaalimine, 

kündmine, freesimine,
kultiveerimine. Saan
aidata, kui helistad

56222804. Lauguse talu


